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Summarized Uhsworn Detainee Statement

The Tribunal President read the hearing instructions to the detainee. The detainee
confirmed that he understood the process and had no questions.

The Recorder presented Exhibits R-1 and R-2 into evidence and gave a brief
description of the contents of the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1).

The Recorder confirmed that he had no further unclassified evidence or witnesses and
requested a closed Tribunal session to present classified evidence.

Tribunal President stated that the detainee wants to participate and has requested one
in camp witness. The in camp witness was Omar Allad Wassim.

Detainee: Wassim Allad Oma;.

Tribunal President: Thank you. This witness we did approve, but due to his medical
condition, he will not be here today. In lieu of the witness being here, you requested a
piece of documentary evidence. This evidence was the transcript of the testimony
provided during the unclassified portion of this particular witness. As such, this is
approved and the Personal Representative will provide it to the tribunal during the
classified portion of this hearing.

Rashid Abd Al Muslih Qa’id Al Qa’id, you may now present any evidence to the
tribunal, and you have the assistance of your Personal Representative in doing so. Do

you wish to present information to this tribunal, and would you like to make statement
under oath?

Detainee: I want the P.R. to give it to you.

Tribunal President: And he’s going to read it. Do you wish to take an oath, so, that when
we ask you questions later, you can say that you answered them truthfully?

The Reporter administers the Muslim oath to the detainee.

The Personal Representative, per the request of the detainee, will present the tribunal

with the written statement, and will read it aloud as well. It will be marked as Exhibit
D-b.

The Personal Representative read the accusations to the detainee so that he could
respond to the allegations. The allegations appear in italics, below.

3.a. The detainee is associated with Al Qaida.

3.a.1. On 29 September 2001, the detainee traveled from his home in Saudi Arabia via
Jordan, Syria, Irag, and Iran; finally arriving in Afghanistan on 3 October 2001,
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Detainee: (As read from statement by the Personal Representative) The detainee wrote, I
don’t have any relation not far or up close with the Al Qaida or any another organization.
The evidence for that, myself and other two persons traveled there. Our occupation is
teachers for the public schools, which is under the Ministry of Education for the Saudi
Government. We traveled for bumanitarian purposes and we were still employed. We
left for a short vacation just to deliver that mere mission. You can go back and check our
job folders. You’ll find that clear. Seventeen years | worked in an education field and
never left al-Jouf regions throughout the past period of time, in seventeen years. How
will I have connections with any organizations when I never left my job at all?

We did not intend to travel to Afghanistan, but we intended to go to Iran. Because we
heard from news agencies that there are a lot of refugees on the Iranian border, we rushed
to relieve them. We never traveled to Iraq as you pretense. That is not right. How can
we travel to a country that Saudi Arabia doesn’t have a diplomatic relations with? You
know that is very good and you know what happened to Iraq in the past period of time.
Iraq and its government was isolated. Also, you can check our passports. There is no
Visa to go to Irag. Our goal was to travel via Syria to get treatment for our teeth, which
cost less than it does in Saudi Arabia. Plus, that way there’s a shortcut to Iran and our
city is close to Jordan and Syria, which costs less too. When we arrived in Iran, they told
us that the refugees are inside the Afghanistan border. We were forced to enter
Afghanistan. We had to use or passports both times entering and leaving Afghanistan
through the Iranian borders. But, after we delivered contribution to the refugees in the
village on the border of Iran and Afghanistan, we came back after three or four days. The
Iranian border officials refused to give us permission to do so, alleging that the borders
are closed. We tried many times, but no luck. My friend Wasim called his brother to
help us. We waited on the border in a hotel for one month and several days. I want you
to know that we could cross the borders to Iran in an unlawful day. An offer was given to

us from some clerks with the Iranian border police and also two smugglers. We preferred
not to.

3.a.2. The detainee traveled with two associates from Saudi Arabia.

Detainee: (As read from statement by the Personal Representative) The detainee wrote, I
traveled with my two friends Al Nur and Wasim, yes. I traveled with them where I found
that they had the same goal that I had, which was to deliver humanitarian aid to the
needy, personally, according to our religion. It is more requital, especially in Ramadan.
By doing this, I don’t think that makes us members with al Qaida organization or any
other organizations. Traveling to help refugees is a charge? It doesn’t make sense.

3.a.3. The detainee and both of his traveling companions, ((Al Nur)) and ((Wasim))

traveled to carry out charity work in conjunction with a Saudi charity, ((al-ighatha al-
khairig)). '

Detainee: (As read from statement by the Personal Representative) The detainee wrote, I
don’t have anything to do with that organization. Nor my friends. They work for the
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Ministry of Education as teachers. But they do cooperate with two Saudi organizations
inside Saudi Arabia in the boundary of al-Jouf region. These two organizations are under
supervision of Internal Ministry of Saudi Arabia government. Their cooperation is in
support of orphans inside and outside of Saudi, onc named al-Harmain, is who Wasim
cooperates with, and the other named Islamic al-Igatha al Khairia, is who Al-Nur
cooperates with.

3.a.4. Al Ighatha is a large Saudi NGO with field offices worldwide, many of which is
staffed by or support terrorists or mujahidin. The NGO is link to Al Qaida and other
extremist NGO's. ’

Detainee: Response is same as point number three.

3.a.5. ((Al Nur)) was on a list of al Qaida Mujahidin and their al Qaida trust accounts

recovered from various computer media seized during raids against al Qaida associated
safehouses.

Detainee: (As read from statement by the Personal Representative) The detainee wrote,
from my personal knowledge, al Nur has no relation with al Qaida or any other
organization. My evidence is that he works for the Public Administration of the Ministry
of Education for the Saudi Arabian government and he is still employed. You can check
his folder. He has been employed for more than ten years and never has left the area. He
never joined any military training, and he is under superintendent of his country. How
can you accuse him of this untrue accusation? Iknow he is a good man and if he weren’t,
the government of Saudi Arabia would never put faith in him to educate their sons. And,
in your allegation that his name is found on a computer belonging al Qaida, it is not right.
Maybe there is a similar name to his name. You have to look to his incomplete and his
mother’s name too. When were people kidnapped from streets and cities and accused
with false accusations. We are in the twenty first century and the laws forbid that.

3.a.6. The Saudi government designated Al Nur as a priority target and lists him on the
“watch and arrest list” for travel to Afghanistan.

Detainee: (As read from statement by the Personal Representative) The detainee wrote,
If this accusation to brother al Nur is correct, he will never have a passport. I want to tell
you that my brother al Nur crossed the border from Saudi Arabia to Jordan in an official
way. If my brother al Nur was on arrest list, the Saudi Government will never have let
him go. He met with Saudi delegation in Cuba more than once and they never mentioned
that to him. There is a diplomatic relation between Saudi Arabia and Afghanistan- there
is no problem to any citizen to travel to Afghanistan for humanitarian purposes. I want
you to know that Saudi Arabia deals with great precaution in the matter of issuing
passports. There is no forged passports or selling them like in other countries.
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3.a.7. The Saudi government designated the detainee as a priority target and put him on
a watch and arrest order.

Detainee: (As read from statement by the Personal Representative) The detainee wrote,
this is not right. I left in an official way with a passport and if there was such thinking,
they will arrest me at the border with Jordan. I met with a Saudi delegation three times in
Cuba and they never mentioned that to me. Also, they said to me that there is nothing
against you. You traveled to Afghanistan for a good purpose. Traveling to Afghanistan
is not a crime. There are no forged passports or selling them like in other countries.

3.a.8. The detainee was captured by Pakistani forces when he attempted to cross the
border from Afghanistan.

Detainee: (As read from statement by the Personal Representative) The detainee wrote,
we were not arrested by Pakistani forces, but when we crossed Pakistan borders we gave
our passports to the Pakistani police to give us a Visa. They promised to do that. They
said that they would give us a ride to the embassy of Saudi Arabia. We were very happy.
If we were accused by our government, we would never accept that. This is more proof
that we are innocent from all charges that we have been charged with. Our government
knows we are not criminals or terrorists. We never supported terrorist acts. Handing us
to the Americans was not because of a charge to be criminals or terrorists but the reason
behind is the money paid for every single head handed to the American intelligence.
That is what happened truly, but we are very respectful people in our country. We work
in an education field working hard to raise generations.

We want to emphasize that we have been kind to the people, and our history speaks for
us. We don’t agree with the killing of innocent peoples or attacking others because of
their skin, religion, race, and color. As long as they are human beings they have the right
to live. All religions forbid aggression to others, killing women, children, and old people.
We hope that you on the board will look at our case in an objective and right justice.

Particularly, you swear to do that. I want you to know that square deal is the basic of
rule.

Personal Representative; That completes the detainee’s statement.
Tribunal President: Is there anything else you’d like to add?

Detainee: No.

Tribunal President: At this time, we may have some questions for you. Will you be
willing to answers the questions?

Detainee: Yes.

The Personal Representative and the Recorder had no further questions.
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Tribunal Members” questions

Q. Did you actually get teeth worked on in Syria?

A. No, I didn’t, but I was thinking on my way back to do that. But, they took care of my
tooth bere, and that is it.

Q. Did you drive a private automobile or take a train, or fly? How did you travel?
A. We traveled by car from Saudi Arabia to Jordan to Syria. Then, we took an airplane
from Syria to Iran,

Q. Did you take any supplies or equipment with you?
A. No.

Q. Did someone pay for your travel?
A. Tpaid myself.

Q. As far as working for a charitable organization, what is it that you plan to do?

A. Thave never been part of any charity organization. But my friends, the ones that
traveled with me, as I said in my statement, they have some relation with two charity
organizations. What I did was that I decided to do it by myself and I paid for it. There is
no other side I have any relation with what I did.

Q. Why did the three of you choose Afghanistan?
A. Because, we heard that there were some refugees getting inside there.

Q. I the refugees were in Iran, why would you not go to Iran?
A. We heard from the news that the refugees are inside there, and we went to find out,
but they are not, they are still in Afghanistan, but very close to the border of Iran.

Q. What subject do you teach in school? \
A. Social (Studies).

Can you describe what education you have? High school?
Bachelor’s degree.

In what subject?
Geography.,

While you were in Afghanistan, did you see any fighting at all?
No, we were on the border close to Iran.

0 PO PO PO

. Where did you spend your nights? The follow up questlon I’ll give to you now is,
d1d you stay in any homes and if so, were there any weapons in those homes?
A, No, I didn’t see any.
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Q. Where did you stay, specifically?

A. For three or four days, we were in a village close to a border with Iran. After we
finished distributing the charities, we went back to the Iran border to get to Saudi Arabia.
We found out that there’s no way we can cross the borders. We spent a month and some
days in a hotel.

Q. It says you were captured by Pakistani forces. This doesn’t say where, the border is a
big border; can you give me some insight where you were captured?

A. Tdon’t like to say. I wasn’t a criminal, or we didn’t cross the border and (inaudible). I
don’t remember exactly where. All that I remember it’s close to the city of Qota, because
they took us to the Qota-i prison.

Q. I’m not sure where Qota-i is. Is it south? If you look at the border, there is a southern
border and an eastern border with Pakistan. Is it the southern border or eastern border?
A, I'm not familiar with that area. It’s my first time going there. All that I know is that
they took us to the Qota-i prison and we stayed there for two months. In genera), all this
information, all these questions, you are asking me -- it is with the Pakistani officials.

The two people that traveled with you, are they both kept here?
Yes.

How long have you known Al Nur and Wasim?
Three years, more than before I left.

Do you have any' military training?
Never.

Do you speak or understand English?
No.

PO PO PO PO

Q. Question #8, there was a statement that says we do not agree with the killing of
innocent people. What about the killing of infidels?
A. Idon’t agree with killing, 1live all my time with the kids at schools.

Q. And I just wanted to clarify one thing with question #3; he says he had nothing to do
with the charity organizations. And the next sentence states, nor my friends, but then it
says at the end of the statement he acknowledges that his friends did in fact work for the
charity. Ijust want to understand if they did or didn’t.

A. For myself, I don’t have relations with any of them. I mentioned that during the
interrogation. What I meant was that they didn’t have any “official” relation with those
two charities. Not as a job, they are teachers, and yes they dealt with them, not as a clerk
working there. They work for the Saudi Arabian government. When they worked with
those organizations there’s no salary, it’s all volunteer.

Q. Are you married?
A. Yes.
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Q. Do you have children?
A. Yes.

Q. What ages are they?

A. I forget their birthdays, but I can tell you approximately. The older one, she’s a girl,

11 years old, a son, 9 years old, another son, 6 years old, and a son, maybe 4 or 5 years
old.

Q. As far as Al Nur and Wasim, please describe how often you saw them. For example,
how close were you? Were you social friends? Did you se¢ each other once a week,
twice a week?

A. Wasim, I don’t have that good of a relation; not that tight of a relation with him. [
saw him twice. Al Nur, I have some relation with him.

Q. Would you, for example... I know since you are a teacher, you see the other teachers
on a professional basis, but with al Nur, if you have a social relationship, would you
describe it? Is it fairly close? Would you discuss politics and ideology?

A. Never. We only talk about problems with the education system or if we have any
problems. Where I live, there are a lot of farms; we talk about farming, or any family
problems. :

Q. You said you went to Afghanistan on 29 September 2001; I just wanted to ask when
is school in session in Saudi Arabia?

A. Yes, it was in session.

Q. School is in session at that time? Were you not needed as a teacher?

A. Atthat time, I was the principal and I have an assistant, and I left him in charge of the
school.

Q. When you were in Qandahar, or any other time, do you recall either al Nur, or Wasim
meeting with individuals that you didn’t know?
A. No.

Tribunal President’s questions.

Q. You indicated that the Saudi Government sponsored the school where you taught.
A. Yes.

Q. What type of screening did they do for their teachers? Do they perform background
checks, that sort of thing?

A. There are three things that they check. Your license, what degree you have, in what
subject; and there’s a government piece of paper you have to present that tells whoever
hires him that he is a good man, good behavior; and the third thing, every area (Saudi
Arabia) there is somebody in charge to tell the government how this guy behaves in the
community.
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Q. Am I safe to assume that your wife didn’t work?
A. She worked.

Q. Iwas just wondering, with the wife and four kids, I know in the United States, they
don’t pay teachers all that well, and I was curious whether they paid you well enough to
have a surplug?

A. Do you want to know in dollars? The Saudi government, they pay $4,000 (USD) a
month.

Q. In Saudi money?

A. Yes. Do you want to know how much in Saudi money? In Saudi money, it’s
$13,000.

Q. What type of assistance were you planning to provide the refugees?
A. Money, which can help them with their daily expenses.

Q. I'm just curious, I'm assuming that they needed things like food and clothes, and that
sort of thing, ..

A. I'll give them the money, and they will go and do whatever. Buy clothes, food
whatever is necessary for them.

Q. I'noticed that you entered Afghanistan near the Iranian border, and then ultimately
left Afghanistan near the Pakistani border. How did you get from the Iranian border to
the Pakistani border? Where else in Afghanistan did you go?

A. Istarted at the border of Iran and Afghanistan by renting a car. Then, the same way,
we rented a car from Afghanistan to Pakistan border.

Q. T'guess my question is, did you go to any major cities or did you simply go along the
border? How did you get from point A to point B in Afghanistan?

A. Yes, we passed Kandahar, We reached Kandahar at night and we spent the night
there. There is lodging, food, and supplies there, like a motel. In the morning, we
continued on to Pakistan.

Tribunal President: Personal Representative, do you have any other evidence or does the
detainee have any other previously approved witnesses to present to this tribunal?

Personal Representative: Yes Ma’am, ] have. As stated on the detainee admission form,
I would like to submit the transcript of his witness’s tribunal during the closed session.

Detainee: I want you to look at that statement from Wasim my friend he gave before in
his tribunal. Also, if it’s possible, if you can look at my records when they took care of
my tooth. Also, I want you, ifit’s possible, if you can, to look at my behavior while I
have been here, with the detainees--or any other military confinement. That’s what will
prove to you, that I’m not violent, and I don’t believe in violence, as they accuse me to
me, a member of al Qaida.
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The Tribunal President confirms that the detainee had no Surther evidence or
witnesses to present to the Tribunal. The Tribunal President explains the remainder of
the Tribunal process to the detainee and adjourns the Tribunal,

AUTHENTICATION

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings. '
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ISN 344 Statement
4 Dec 2004

The detainee is assoclated with al Qaida.

1. On 29 Sep 2001, the detainee traveled from his home in Saudi Arabia via Jordan,
Syria, Iraq, and Iran; finally arriving In Afghanistan on 03 Oct 2001.

I don't have any relation, not far or close, with al Qaida, or another organization. The
evidence for that, myself and other two persons traveled with. Our occupation is teachers in
public schools, which is under Ministry of Education for the Saudi government. We traveled for
humanitarian purposes and were still employed. We left for a short vacation just to deliver that
mere mission. You can go back and check our job folders. You will find that clear. Since
seventeen years I worked in an education field, never left al-Jouf region throughout the past
period of time (17 years.) How will I have connection with any organization when I never left
my job at all?

We did not intend to travel to Afghanistan, but we intended to go to Iran. Because we
heard from news agencies that there Is a lot of refugees on the Iranian Border we rush to
refieve them. We never traveled to Iraq as you pretense ~ this Is not right. (How can we travel
to a country that Saudi Arabia doesnt have diplomatic relations with? You know that is very
good and you know what happened to Iraq in the past period of time. Iraq and its government
were isolated. Also, you can check [our] passports. There is no VISA to go to Iraq. Our goal
was to travel via Syria to get treatment for our teeth, which cost less [than in Saudi Arabia ]
Plus that way is a short cut [to Iran] and our city it close to Jordan and Syria, which cost less
too. When we arrived in Iran, they told us that the refugees are inside Afghanistan border. We
were forced to enter Afghanistan. We used our passports in both times entering and leaving
Afghanistan from Iranian borders, But after we deliver contribution to the refugees in the
village on the border of Iran and Afghanistan we came back after three or four days. Iranian
[border officials] refused to give us permission to do so.

Alleging that the barders are closed, we tried many times but no luck. My friend Wasim
called his brother to help us. We waited on the border in a hotel for one month and several
days. Iwant you to know that we could cross the border into Iran in an uniawful way. An offer
was given to us from some clerks with Iranian border police and also from two smugglers. We
preferred not to.

2. The detainee traveled with two associates from Saudi Arabia.

I traveled with my two friends, Al Nur and Wasim, yes. I traveled with them where I found
they have same goal that I have which was to deliver humanitarian aid to the needy,
personally, according to our religion. It is more requital especially in Ramadan. By doing this, I
don’t think that makes us members with al Qaida organization or any other organizations.
Traveling to help refugees is a charge - it doesnt make sense.

3. The detainee and both of his traveling companions, ((Al Nur)) and ((Wasim)),
traveled to carry out charlty work in conjunction with a Saudi charity, ((al-ighatha
al-khairia)).

I don't have anything to do with that organization. Nor my friends, they work for the
Ministry of Education as teachers. But they cooperate with two Saudi organizations inside Saudi
Arabia in the boundary of al-Juof region. Those two organizations are under supervision of
internal ministry of Saudi Arabia government. Their cooperation is in support of orphans inside
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and outside of Saudi, one named al-Harmain Wasim cooperates with and the other one named
Islamic al-Igatha al Khairla which Al Nur cooperates with.

4. Al Ighatha is a large Saudi NGO with field offices worldwide, many of which are

staffed by or support terrorists or mujahidin. The NGO is Linked to al-Qaida and
other extremist NGO's.

[Same as #3 above.]

5. ((Al Nur)) was on a list of al Qaida mujahidin and their al Qaida trust accounts
recovered from various computer media seized during raids against al Qaida
associated safehouses.

For my personal knowledge, Al Nur has no relation with al Qaida or any other organization. My
evidence is he works for the Public Administration at the Ministry of Educcation for Saudi
Arabian government and he still employed. You can check his folder. He has been employed
for more than ten years. Never left the area. Never joined any military training and he Is under
superintendent of his country. How do you accuse him by this untrue accusation? I know he is
a good man and if he wasn't, the govermment of Saudi Arabla would never put faith in him to
education their sons. And In your allegation that his name is found in a computer belonging to
al Qaida It is not right. Maybe there is a similar name to his name you have to look to his
Incomplete and his mothers name too. When were people kidnapped from streets and cities
and accused with false accusations. We are in the twenty first century and the laws forbid that.

6. The Saudi government designated Al Nur as a priority target and lists him on the
“watch and arvest list” for travel to Afghanistan.

If this accusation to brother Al Nur is correct he will never have a passport. I want to tell you
that my brother Al Nur crossed the border from Saudi Arabia to Jordan in an official way. If my
brother Al Nur was on arrest list, the Saudi Government will never have let him go. He met
with Saudi delegation in Cuba more than once and they never mentioned that to him. There is
a diplomatic refation between Saudi Arabia and Afghanistan — there is no problem to any citizen
to travel to Afghanistan for humanitarian purposes. I want you to know that Saudi Arabia deals
with great precaution in the matter of issuing passports. There is no forged passports or selling
them like In other countries.

7. The Saudi government designated detainee as a priority target and put himon a
watch and arrest order.

This is not right. Ileft in an official way with a passport and if there was such a thinking, they
will arrest me at the border with Jordan. I met with a Saudi delegation three times in Cuba and
they never mentioned that to me. Also, they said to me that there is nothing against you. You
traveled to Afghanistan for a good purpose. Traveling to Afghanistan is not a crime. There are
no forged passports or selling them like in other countries.

8. The detainee was captured by Pakistani forces when he attempted to cross the
border from Afghanistan.

We were not arrested by Pakistani forces. But when we crossed Pakistan borders we gave our
passports to the Pakistani police to give us a Visa. They promised to do that. They said that
they will give us a ride to the embassy of Saudi Arabia. We were very happy. If we were
accused by our government we would never accept that, This is more proof that we are
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innocent from all charges we have been charged. Our government knows we are not criminals
or terrorists. We never supported terrorist acts. Handing us to the Americans [was not
because of] a charge to be criminals or terrorists but the reason behind is the money paid for
every single head handed to the American intelligence. That is what happened truly, but we
are very respectful people in our country. We work in an education field working hard to raise
generations.

We want to emphasize that we have been kind to the people and our history speaks for us.
We don't agree with the killing of innocent peoples or attacking other because of their skin,
religion, race, and color. As long as they are human beings they have the right to live. All
religions forbid aggression to others, killing women, children, and old people. We hope that
you [on the board] will look at our case in an objective and right justice. Particularly you swear
to do that, I want you to know that square deal is the basic of rule.
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As the Tribunal President was stating the Convening Authority, the Detainee made the
Jollowing unsworn statements;

I am not an enemy combatant. I never carried a weapon or fought against the United
States,

OO0 Rt Lo niioiing

The Tribunal President asked the Detainee to hold his comments and ke will be
provided an opportunity to present his information in a few minutes.

Do [ have a right to reply to all of the words that have been said against me? 1know that
about court, that people can defend themseives.

The Tribunal President stated the Detainee would have a chance to reply, but there
were some administrative sieps that must be completed first.

As the Recorder started reading the Unclassified Summary, 3(a), the Detainee stated it

© was not true. The Recorder continued with the Unclassified Summary without further
interruption. ‘

e VT LT O S e T e

it

L N R T AT

S S SR N

Tribunal President: Referencing D-a, you chose fo participate in this tribunat and you
_,, requested three witnesses. One is a Detainee and will be here later. You requested two
non-detainee witnesses and stated they would testify about your travel to Pakistan and

you used your work vacation to assist refugees fleeing Afghanistan. This Tribunal panel
has determined those witnesses to not be relevant.

Detainee: How can they not be relevant when they are witnesses to the truth and they are
relatives?

Tribunal President: Basically, we look for your actions and what you did in Afghanistan,
in particular, and unless they were right there with you, they can’t determine that.

Detainee: But they knew before...they knew I was going there.

AR PR

Tribunal President: Unfortonately, that just shows intent.
Detainee: I also spoke to them on the telephone.

Tribunal President: As far as that statement, you are here today to provide us with your
actions and we will accept that.

Detainee: I didn’t have any activities in Pakistan; only the border with the refugees. 1
don’t know anything about Afghanistan,

Tribunal President: Just for your knowledge, the only thing we have seen about you, so
far, is the Unclassified Summary,

1SN# 338
Enclosure (3)
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Detainee: I will tell you the information that I've told the investigators before, but the
informaticn that [ do not know, [ cannot provide you with that,

Tribunal President: That makes sense. You may now present any evidence you have to
this Tribunal and you have the assistance of your Personal Representative in doing so.

Detainee: Will the witness be here?

Tribunal President: He'll be here later; we want to hear from you first. Do you want to

present information to this Tribunal and would you like to make your statement under
oath?

Detainee: For sure. Are you going to believe in my oath?

Tribunal President: Certainly. If you take an oath, we will consider what you say to be
true, ‘

The Detainee was sworn.

Summarized Sworn Detainee Statement
I want you to know, by taking this oath; I will be judged to the end if I lie.

The Personal Representative assisted the Detainee in his statement by reading the
points on the Unclassified Summary to the Detainee.

* 3(a)l The Detaince traveled to Afghanistan from Saudi Arabia in Inte
September 2001 via Jordan, Syris and Iran.

I'never traveled to Afghanistan and we never intended to travel there. We wanted
to travel to Iran. After September 11 and after watching the news, that large

population of refugees were pushed to the Iranian borders, so we went there to
help aid them.

We traveled by vehicle from Jordan to Syria and from Syria to lran by plane
because it was cheaper and it was close to our area, which is Joff, It's close to the
Jordan/Syrian border. Also, I went for a dental appointment in Syria.

When we got to the Iranian/Afghanistan borders, we asked about the refugees and
immigrants. We were told they were on the Iranian/A fghani border, We thought
they were inside Iran’s border, but when we got to the border, the custom’s man
told us that the refugees were inside Afghanistan’s border. They told us to enter
Afghanistan to help the refugees and immigrants there.

ISN 338
Enclosure (3)
Page 20f 18
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: After we offered help in some villages on the fran border, we returned to the
borders after three or four days and the Iranians did not allow us to enter Iran, We
asked them if the borders were ¢losed or open and were told to come back in a
few days and we’d be able to leave and enter, with no problems.

We tried multiple times to enter lran, but we were not successful. It appears to be
due to prejudice; we were Sunni apd they were Shiite. You know the conflict
between the Sunni and Shiite Muslims. The immigrants and refugees were all
Sunni. If the refugees were Shiite, we would have been allowed to enter without
problems.

MR VLT ST M s T R e i e

After trying and failing multiple times, I called my brother to help us. My brother
told me to wait on the borders. We waited in a hotel on the Iran/Afghan border
for a month and a few days. We were forced to go through Pakistan; it was the
onty way left for us to go.

1 T TR T

The border pelice were telling us to go in an unofficial way, by bribing thee.
Also, a ot of smugglers offered us the same thing, a way to cross the border in an
unofficial way for a bribe, for money. We strongly refused because we entered
officially and we wanted to leave officially. We refused because we never
worked that way before. That’s what we get for being honest.

0,

After that, we were forced to go through Pakistan, hoping to get back to our
country. We had no other intent,

e 3(a)2 The Detainee reportedly traveled with an individual identified as
another Detainee,

i Yes, my partner in travel is detained, just like me. That does not mean he was
involved in any problems or something bad. We will find, in this prison, a lot of
innocents who have no connections to terrorist activities. The Pakistani
InteHigence sold us to you, even though we offered them our official passports, 1
with our true names, to get an official permit to enter the country, through the
Pakistani officials in the border office.

We never sought unlawful ways, even though we were offered, we strongly
refused them. We entered all the countries officially, with our official passports,

with our true names. That’s what happens when you tell the truth, the tax for
telling the truth.

* 3(a)3 The individual’s name or alias is included on a list of Al Qaeda
Mujabidin found on files recovered daring s raid of Al Qaeda safehouses.

If it is wanted, any organization can find the same names, but it could be another
person. That alone, is not enough proof to prove it is the same person. But, if you

ISN# 338
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provide complete evidence, a complete name, the mother’s name, pictures and
other documents on the accused person.

My friend does not have any connection to this organization or other
organizations. We consider those accusations to be false and you have no
evidence to support them.

Personat Representative: I would like to clarify a few points. Point 2 says the Detainee
traveled with another person, who is a Detainee. Point 3 says the individual’s name

appears on a list. It is not the Detainee’s name, but the individual’s name that appears on
the list,

Detainee: The reply was for my friend, my partner that travefed with me, not for me.

Personal Representative: It was not the Detainee’s name on..,
¢ 3(a)4 The Detainee is associated with Al Haramain.

1 did not have anything [10 do] with Al Haramain, work wise, but | am a teacher
and [ work with administrative (inaudible) in Saudi Arabia. You can contact

Saudi Arabia to verify this. Iam still a teacher in Saudi Arabia and [ work in the
education field.

There was a cooperation with the humanitarian organization to adopt some of the

orphans in Bangladesh and help some of the poor and needy in my city and the
surrounding cities. _

I would offer clothing and food to that program and some food to the people
fasting during Ramadan, because their situation was difficult. -

¢ 3(a)5 AlHaramain is a non-governmental organization ( NGO) with ties to
Istamic terrorism.

Al Haramain is an official governmental organization, registered under the
administration of the govenment in the Kingdom of Saudi Arabia. It is officially
registered and included in the Humanitarian Aid Association, and under the
Administration of Internal Affairs, led by the Minister of Internal Affairs.

I have knowledge that the United States apologized to the Kingdom of Saudi

Arabia for accusing this humanitarian association for being a terrorist
organization,

ISN#H 338
Enclosure (3)
Page 4 of 18
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¢ 3(a)6 The Detainee is associated with Al Ighatha.

See Below,

¢ 3(a)7 Allghatha is a non-governmental organization (NGO) with ties to
Islamic terrorism,

s Xa)

The sixth and seventh points are conntected. These have never been
mentioned before and I've never been asked about being connected to this
organization,

I have no connection to that organization, either close or from a distance,

I’ve never been told about this organization and I have no information
about it,

You accusing me of being connected to this organization; it is false and
you have no truthful evidence.

The Detainee is associated with Al Qacda.

{ have no connection or association with Al Queda close or from a
distance. My proof is that the person who traveled with me and I worked
as teachers in governmental schools that belonged to the Ministry of
Education of the Kingdom of Saudi Arabia.

We traveled for a humanitarian mission and we were not connected to our

governmental jobs. We left work after taking a short vacation to help out
with this humanitarian mission.

If you look at my work files, it will be clear. Pve been working in the
education field for 20 years. Fve never left my country or my area the

whole time. So, how can I have a connection to any organization if I've
never left my work.

In my own country, I was never called for investigation or questioning for
any reason whatsoever. That proves my innocence from any accusation or
any suspicion.

Even the person I traveled with worked for approximately 17 years in the
education field, and he’s never been questioned by the security of my
country and never left the country, to my knowledge.

This assures that we do not have any connections to any terrorist
organizations, We were working for the humanitarian, in general, and it is

ISNJ 338
Enclosure (3)
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our goal in life. We were taught truth, work, honesty with others and
understanding.

An additiona! point I'd like to make is that we were never trained in the military to be
viewed as enemy combatants or soldier combatants. How can a soldier be called a
soldier if he never carricd a weapon?

In the Kingdom of Saudi Arabia, thank God, we do not have mandatory military service.

We were never forced 1o join the military; it is votuntary only. We never traveled to any
country to train for the military.

When we were arrested in Pakistan, we didn’t have weapons, papers, books, or letters to
indicate that we are connected to these organizations or any organizations,

I.eaving-our country was done officially, using an official, not a fake passport with our
real names. Passing those countries we passed was also done officially.

When it [border] was closed, we never sought unlawful ways, even though the ways were
provided and were there. We were offered [unlawful entry] by the Iranian border police,

for a bribe. Also there were a lot of smugglers that made the same offer, but we strongly
refused ther.

I have two letters with me, and I had approximately 20 letters that indicate that our visit
was official, true and that we went for humanitarian reasons to help the refugees at the
border. After a search last year by the administration here in prison, they never gave
back the Jetters. All those letters will prove the truth. Those [the 2 letters] are new letters
because if they were old, I wouldn't have them, they would have been taken, Those

" letters prove our innocence, our humanitarian aid, which is the reason for our travel,

[ called my brother from Iran’s border and asked him to do whatever was necessary for
the Tranian officials 1o allow us to return to our country, through Iran.

There i no reason for Pakistani’s to give us to the United States. This board needs to
know the truth.

The whole reason was that we were exchanged for mongy, that's why they refused to let
us 1o retumn through their country and we were not allowed to call our embassy to help us

g0 back to our country, even though we had official passpons and we entered the country
officially.

All Saudi humanitarian organizations are registered and included in the Ministry of
Internal Affairs of Saudi Arabia because they are governmental, so why are they called a
non-governmental organization?

ISN# 338
Enclosure (3)
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There is no reason for us to be arrested and kept away from our families and children for
this long period of time. We’ve done no crimes. When have people ever been arrested
with no accusation and then later were given false charges, which have no truth to them?
The truth is very clear.

For your information, I personally was supposed to be released with that group of Saudis
that were released about a year and a half ago. The investigators fold me my name was

with them, in newspapers, That*s more proof of my innocence and that I'm telling you
the truth. ' .

The Detainee read excerpis from a letter he received from his brother.

“Dear Brother,

It’s hard for us with you being away from the famify. It’s sad to hear that you are
imptisoned and they detained you while you were doing your duty for your Muslim
brothers in Al [ghatha camp. May God listen to your hardship and release you."

The Detainee read excerpts from a letter he received from kis uncle.

“Locking at your situation as a whole, you are in a prison better than us, My God,
because you went to help aid the poor and the needy on the borders of Afghanistan.
That's what God has caused. God is well and everything will be well because the reason
you went there was for Him for a purely humanitarian reason. May God have your
destiny.”

Personal Representative Questions to Detainege
How long have you known about At Haramain?

It’s 2 very well known organization in Saudi Arabia and outside too. It's not a
secret organization; it’s a governmnental organization.

Q: You told me, in our interview, about two children from Bangladesh.
A: Yes, | adopted them, at my house.
Q: You adopted them through Al Haramain?
A: Yes.
Q: How long ago was that?
A: Six or seven years before my arrest.
1SN# 338
Enclosure (3)
Page 7 of 18
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Also, for clarification from our interview, did you tell me you are stili employed
as a teacher from Saudi Arabia?

Yes, that's true,

You're still being paid?
Right now?

Or your family.

1 do not know anything about that situation. I've been away from my family for
three years. They are supposed to [pay me] because Im still assigned to work.

Tribunal Members Questions to Detainee

>R R/ »r L L

A S =

Will you provide us with some additiona)] information about your background?
Can you clarify?

Of course, T will ask.

Go ahead.

In Saudi Arabia, tell us about your family, about your wife, how many children. ..
My children?
‘How many?

T have four children, two girls and two boys.

That's including the two children you adopted from Bangladesh?

Yes. [’m not the only one who adopted them, my whole fantity adopted those
children. My sister, brother and mother did too.

Your usual occupation is a teacher?
Correct.
What areas did you teach? What grades did you teach?

1 teach art, but T can teach any other subject as well. [ have the authority to teach
any field that is open,

ISNK 338
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You were predominately a teacher of secular subjects, not religious subjects?

Correct. If other fields were open, like math, science or religion, I'd have no
problem teaching that because [ took an oath to henestiy do my job as a teacher.

You told us you traveled to the Iranian border in order to help refugees, and you
did this as part of a governmental organization.

No, it was personal.

It was a family, personal decision and not directed by the government or by Al
Haramain?

I was never under control of {bat organization, but as | mentioned before, 1
cooperated with them in my country, but not outside my country. it was a
personal thing for me and my family,

Your traveling partner was doing the same thing?

Yes, that’s true,

You told us that you traveled openly with your official passport and under your
OWn name.

Yes, you have my passport with you,

That was my next question. You had your passport with you when you were
arrested in Pakistan?

For sure. I"d never leave my country without my official passport. That’s my
only proof of travel.

You told us that you didn’t want to travel unofficially into Pakistan,

Yeah, T refused.

How did you then get into Pakistan? Did you obtain a visa or did you cross at a
border point?

I passed through a checkpoint. They took my passport and that’s where I was put
in prison with no reason

You were arrested when you tried 1o get into Pakistan?

1SN 338
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It was official, too,
Do you remember that date?

It's in Arabic. It was.the 8* month, 28" day, year 1024, It was about 3 days
before Ramadan. 1 don’t know the Latin calendar.

You said that you were sold for money by the Pakistanis. How do you know this?
That’s true.

How do you know that? Did you see them...

[ heard from the people over there. They have seen, ..

While you were in prison in Pakistan?

When I was handed over.

Do you know how much?

[ don’t know, but they were saying from $5,000 to $8,000. It’s a hard truth when
human beings are sold and bought. That makes us go all the way back, when
humans hed no value. 1t’s a shame for all human beings, in general, and afl the

people who believe in human rights.

Did you pay for your own travel from the money you made as a teacher, or did
someone else give you money (o travel?

I am a worker; I get about 11,000 Riyals a month.

You described that when you tried to return from Afghanistan to Iran, you
believed it was discrimination on the difference between the two religious groups.

There is no other explanation for it, except that. I Jeft officially, with an official
passport, and [ was going back officially, with an official passport.

There is information about what Iranians do in Mecca, an incident in a hatch.
You stayed in a house or in a hotel in Afghanistan before you left...
No, I staved at a hotel on the border.

Do you remember the name of the city or the town?

ISN# 338
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Custom Islam Kallah {phoenetic),

Who do your adopted children stay with?

I adopted them through the Al Haramain organization. They are the ones...I
adopted them by providing financial support. The connection between us is the
Al Haramain organization, [ think they are in an orphanage.

They do not physically live with the family?

No, they are adopted, but they are in their country. I financially support those two
children.

When you crossed from Afghanistan to Pakistan, were you near the Iranian
border?

Yes, we passed through the borders.

So, you walked down the {ranian border until you reached Pakistan?

No, in 4 taxi.

How were you going to assist the refugees?

By giving them money.

That’s all you intended to do, just hand money to the refugees?

It's very difficult to take things with you. The casiest thing is money. You know
that Afghanistan was not stable at that time. Thers were smugglers and problems,

so money was the easiest thing to give.

There were thousands of refugees. You were going to hand money out to these
thousands of refugees?

1 wish I was able to help them all; 1 only helped a small amount of them.
How much vacation did you ask for to do this humanitarian work?

I took 7-10 days of vacation.

Your route from Saudi Arabia went through Syria and Jordan and into Iran?

What are you wanting to clarify?

ISN# 338
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Q: ['wanted to verify. Was that your route? Saudi Arabia, Syria, Jordan and then
Iran?

A:  Saudi Arabia, Jordan, Syria, then Iran. From Saudi Arabia to Jordan by vehicle.
From Jordan to Syria by car also, and from Syria to Iran, by airplane.

Q: Did you say you stopped in Syria 1o have your teeth fixed?

A: Yes, for two days.

Q: Was this planned before you left Saudi Arabia? Do they not have dentists in
Saudi Arabia?

A 1t was all planned; the humanitacian aid and to also fix my teeth.
Q: Do they not have dentists in Saudi Arabia?

A: Dentistry in Syria is very well known. We have doctors in bigger cities, but not
many where I'm from. We usually go 1o Jordan or Syria for treatment; it’s close
to the border. '

Q: Did you respond to any fatwa to assist the refugees?

A: No, it was without fatwa, but my religion and my belief told me to help the poor.
I do not need fatwa to help the poor.

Q: Do you believe in jihad?

A: No, I don’t have any information about jihad.

Tribunal President’s Questions te Detajnee

Q I'm assuming when you left Saudi Arabia, you had 4 visa to go into Iran?

A No, you don’t need a visa; you only need a passpont.

Q: Did you anticipate having a problem going into Pakistan? Does it require a visa?
A

No, the opposite. If] faced problems it would have been in Iran, not in Pakistan,

The relationship with Saudi Arabia and Pakistan are better than the relationship
between Saudi Arabia and Iran,

Q: I thought you said your brother was Irying to help vou on the Iranian border.
ISN# 3138
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Yes, in the old letters I used 1o receive, my wife told me that she mentioned my
brother tried to help me. How my brother sent someone from the embassy to help
me at the borders. It took 2 long, long time end 1 was afraid. ] spent all of my
money and the situation was getting more difficult and 1 was forced to go a
different way...through Pakistan.

Your travel partner is also a teacher?

Yes, he’s not just a teacher, he’s a school principal also. He was a teacher, but
now he’s a principal.

How welll do you feel you know him?

I know him through teaching. There was no relationship between us, just as
teachers.

It was only a professional refationship?
Yes.
You were probably not aware of what he did outside of teaching, then?

No, I know he’s a good person. If he wasn’t a good person, I wouldn’t have
chosen to travel with him. He is a good man and he has a family, just like me.

Thank you for participating today. Is there anything else you'd like 1o share with
us?

Fhope for the Tribunal members and everyone here to have mercy on me and my
family. The only thing [ have done is to try to help the poor. 1hope you have
mercy on me, do your best and do justice. [ hope that justice will prevail.

The Personal Representative called the Witness, Rashid Abd Al Muslih Al Qaid.

The Tribunal President explained the process for questioning the witness to the
Detainee.

The Witness was sworn,

When given the opportunity to ask questions of the witness, the Detainee asked his
Personal Representative to guestion the witness.

ISN# 318
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Personal Representative’s Questions to the Witness

Q 2 R 2 L 2 L& P L 2 O » O > 0 2 Q 2 R Q0

How long have you known Al Wasm?

About 3 years before leaving to help the refugees.
Areyousa schoo! principal?

Yes.

Did Al Wasm work at your same school?

No.

Did you know him from another schooi?

Yes, he works in another school.

How did the two of you meet?

Through teaching.

Did you know each other very well?

There is no strong relationship between us; we met twice.
Whose idea was it to go help the refugees?

It was our idea,

Was there a lot of news in Saudi Arabia about the refupees?
Yes, I heard it on a radio station.

Were there a lot of people from Saudi Arabia that went to help?
I don’t know.

Was schoal in session when you decided to go help?

Yes.

You also took a vacation, to go with Al Wasm?

ISN# 3138
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Yes.

Both of you had official passports 1o go?

Yes.

The part of Pakistan that you wanted to help...why did you choose that place?
I don’t understand the question.

What made you decide to go to the refugee camps in that part of Pakistan?
In Pakistan?

In Afghanistan, on the border,

Because I heard there were refugees there on the radio, and we went to Iran,
How did the two of you want to help the refugees?

With humanitarian work.

Food, clothing, money...?

Money,

Did you carry money with you?

Yes.

Did you actually go into the refugee camps at any time?

Yes.

And you gave away the money you could?

Yes.

The two of you were together the whole time during your travels?

Yes.

How long did you plan on staying in the refugee camp to help?

Three or four days to give the money out.

1SN# 338
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You were planning on being away from Saudi Arabia for how long?
Until our mission was finished,
A montb, two months, three months...?

No, less than 10 days, but the mission was three or four days.

The Detainee and the witness started talking back and forth, without allowing time for
transiation. The Tribunal President advised both to stop the cross-conversations and
allow transiation,

Detainee: They asked you [Witness] if we were going to stay there for 2-3 months for
our humanitarian mission. [ don't think the Witness understood the question. It should
be repeated to him.

Q:
A

> QB R P

How long did you plan on helping out at the refugee camp? How many days?

Until the money was gone; three or four days. I understood the question to mean
after leaving Saudi Arabia, how long were we planning to stay.

While at the refugee camp, is that when the Iranian border closed?

Yes, after a period of time we returned and that's when we found out it was
closed.

The two of you were on the border of Pakistan/Afghanistan. Were you on a small
piece of Afghanistan or not? Close to or into Afghanistan?

We were on the border of Tran, trying to enter Iran,

Did you ever go into Afghanistan? Either one of you?

The mission was on the border of Iran, but inside Afghanistan.
How far into Afghanistan did either of you go?

Directly on the borders, close to Iranian villages.

Personal Representative: I bring this up to the Tribunal because of the evidence of going
into Afghanistan.

Q:

How do you view Al Wasm as a person? With respect? Kindness? What kind of
person is he?

ISN# 3138
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A humanitarian person who has no connection 1o any terrorist organizations.

Tribynal Member’s Onestions to the Witness

Why did you choose the travel route through Jordan and Syria to Iran?

Because our city is very close to the Syrian border and also because we were both
seeking dental treatment. | was planning, on my return trip, to go to the same
doctor for dental work. The cost of treatment is cheaper in Syria and Jordan, as
well,

What about tﬁc cost of travel? Was that the most efficient way 10 travel to Iran?

I don’t know the other ways, but because Syria is close, it’s cheaper.

Did you see the same dentist that Al Wasm saw?

Yes, | went with Al Wasm to the same doctor, but [ did not get treated there, |
was waiting to return to get treated.

We've been told your name appeared on a list of Al Qaeda Mujahidin fighters in a
raid on a safehouse. Do you know about this? Is this rue?

[t's not true. I'm shocked about the accusations.

Detzinee: [ think he answered this question completely and he has said enough about this
question. This is about me, and he [Witness] is just a witness.

Witness: I can talk about it. It’s no problem. All the evidence Al Wasm has provided to
the Tribunal proves that I have no connection to any organizations. How can an
educational person, who spent their whole life teaching, who never carried a weapon in
Saudi Arabia or outside be Al Qaeda? | think this is just an accusation. It is not the truth
and it will now be proven, Iknow myself better than anyone else knows me.

T hope you do justice now on this point and on other points. Be fair.

Q:
Al

Deo you know anything about an organization called Al Ighatha?

L do not know anything about the organization and I have no connection to that
organization or any other. Qur mission was a personal, humanitarian mission.

Do you or Al Wasm belong to Al Haramain?

ISN# 338
Enclosure (3)
Page 17 of 18
UNCLASSIFIED/FOUQ

333/




=-'.'r}.5h-"§-'\'f-.'.'-:'=-!¥'9'a:-:r{:'. "
. .

o A T N O M BN N SR RNV N (W LI S T N T RO

el BT RS NAN Y

o
I

UNCLASSIFIED/FOUO

A:  [have no connection to Al Haramain, Al Wasm cooperated with them inside the
ciry.

Tribunal President: Thank you for participating. You are excused.

Witness: 1 hope you will be fair with this case and away from other influences, If you
prove he's [Detainec] Al Qneda, present hism 1o & hanging.

As the Tribunal President was explaining the ARB process, the Detainee wanted &
definkion of “threat”. The Tribunal President advised it was someons that could karm
&S or our Interests,

Detainee: 1 am not capable of that. That's not pert of my interests...Coalition forces or
others. |have been detained for no reason up o this minute.

AUTHENTICATION

[ certtfy the material contained in this transcript is a truc and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colonel, United States Army
Tribuns! President
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Surmamarized Detainee Statement

The Tribunal President read the Hearing Instructions to the Detainee. The Detainee
confirmed that he understood the process and had no questions.

The Personal Representative presented the Detainee Election Form (Exhibit D-A) to the
Tribunal.

The Recorder presented Exhibit R-1 (the Unclassified Summary of Evidence) and
Exhibit R-2 to the Tribunal,

The Recorder gave a brief description of the contents of the Unclassified Summary of
Evidence (Exhibit R-1).

The Recorder confirmed that he had no Jurther unclassified evidence or witnesses and
requested a closed Tribunal session to present classified evidence.

Referring to Exhibit D-A, the Detainee Election Form, the Tribunal President made the
Jollowing statement:

Tribunal President: I see by the Detainee Election Form that you have elected to
participate here today as evidenced by your being here. I also see that you requested to
have a witness. You also requested for us to see if we could get your passport.

Detainee: I just want to let you know that I actually went to that person, not to ask for my
passport, but my passport should be back in Uzbekistan.

Tribunal President: As such, based on your request we did go to our Department of State
to ask for the witness and the document to be produced. They requested these things on
the 26™ of November with follow-ups on the 10" of December and 17% of December. To
date, the Department of State has received no response back from the foreign embassy. As
such, I have determined that based on the attempt to locate and the lack of response, this
witness and this document at this time are not reasonably available. Should they become
available at a later time, the Tribunal will consider whether to re-open your case or not.
Kamalludin Kasimbekov, you may now present any evidence you have to the Tribunal and
you have the assistance of your Personal Representative in doing so. Do you wish to
present information to the Tribunal and would you like to make your statement under oath?

Detainee: Yes.
Tribunal President: Recorder, would you please administer the oath?
The Recorder administered the Muslim oath to the Detainee.

Tribunal President: You may now begin,

ISN# 675
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Personal Representative: First we would like to enter as an Exhibit D-B, a hand written
statement by Kasimbekov.

Tribunal President: Let’s take a moment to read this.
The Tribunal paused to read the Detainee’s written statement.

Tribunal President: Is there anything else in addition to this written statement that you
would like to tell us?

Detainee: I just want to let you know about the item number in my summary of evidence,
it is item number three which says that I received training on the AK-47 and the other two
weapons. [ just want to let you know that I only trained on the AK-47. [ just saw the other
two weapons at that time and I never received training on them. )

3.a.3. The Detainee received weapons training on the AK-47 rifle, rocket-propelled
grenade launcher, and PK machine gun.

Tribunal President: Is there anything else you would like to add?
Detainee: Item number six says that I went to the leader of the IMU and gave him my

passport. Ididn’t give him my passport. I went to him to ask for my military LD. back so
I could go home.

3.a.6. The Detainee met with a particular individual in Kabul, to whom he gave his
passport.

Detainee: Can I take a look at the evidence? I may have a question? Can I have a couple
of minutes to read this?

Personal Representative: He has the Uzbek translation.
Tribunal President: Okay, yes certainly.

The Tribunal paused to allow the Detainee to re- read the transiated version of Exhibit
R-1.

Detainee: Okay, again about number six, I didn’t give him my passport. I just went to
him to ask for my military LD. My passport is actually in Tajikistan. My passport was in
Uzbekistan at that time but when I was in Tajikistan, they took my military LD.

Personal Representative: Who are they?

Detainee: The members of IMU.

ISN# 675
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Translator: How can I explain “coalition” to him?

Personal Representative: It’s a group of, in this case countries or organizations, who
support each other toward one common goal.

The translator relayed the definition of culture to the Detainee who appeared to
understand.

Detainee: Iam concerned that my combatant status review board is a fake and it was
presented to me previously. There was a definition of what an Enemy Combatant is and it
was saying that anybody who is against or participated against America or it’s allies. By
that definition, I’ve never done anything against America and this definition is not relevant
to me. The main reason that I joined the IMU was because back in Uzbekistan my brother
was jailed with false accusations. When their representative from Uzbekistan came here to
the camp I talked to them and they were also giving us all kinds of false accusations.
When that delegation came back they read some sort of summary of evidence to me about
my case, they read things that I had never heard of and that I never participated in. There
were all kinds of charges that I never heard of. Even from his words, they’d be writing
some notes and I noticed that they were adding lots things to it that I never talked about.

Tribunal President: Does that conclude your statement?

Detainee: Yes. If there is need for me to write a statement in more detail I can. I didn’t
have enough time at that moment when they gave me the piece of paper so 1 just wrote
initial portion,

Tribunal President: I think I speak for my fellow Tribunal Members, that I think your
statement is very detailed and provides us a lot of information. At this time though we
may have some questions for you. Would you be willing to answer some questions for us?

Detainee: Yes.

Tribunal President: Thank you. Personal Representative, do you have any questions for
the Detainee?

Personal Representative: Yes ma’am I do.

Personal Representative’s questions:

Q. There were a few things that you mentioned to me in our interview that I think is
relevant to the Tribunal and therefore I’d like to ask you a few questions. Why
were the members of the IMU holding your military 1.D.?

A. Atthat time between Tajikistan and Uzbekistan there was no border. I’m not sure
about right now, there may be one now but at that time they didn’t have a border so
everybody could easily go through from one country to another country if they had

ISN# 675
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a passport, military L.D., or some kind of document. For that reason, if you had any
kind of document, they would take that document so you won't be able to travel
freely. This was to keep you there with them.

Q. You had requested a witneis, Commander _(ph). What did you want to

ask Commande (ph) and why?

A. Tjust wanted him to confirm that I actually surrendered myself voluntarily and
nobody pushed to that and that I gave him my weapon.

Q. Why did you decide to surrender to General Fahim’s (ph) men?

A. The main reason was because I wanted to go back home and I thought the
opportunity to surrender myself would be easier for me get home and sooner.

Q. You were captured in Mazar-e-Sharif while you were helping the IMU. Why did
you agree to help the IMU?

A. Tagreed to help them out because that was the way I could be released from the
jail, that’s why I agreed to help them. The jail was in a basement and they didn’t
have any kind of descent living conditions and it was very hard there. I wanted to

get out of the jail and I thought would be a perfect opportunity for me to go back
home after that.

Personal Representative: That’s all the questions I have,
Detainee: Can I add something?

Tribunal President: Sure.

Detainee: Just for your record I want to let you know that on my previous interrogations, I
never had a descent interpreters. Once they brought me two interpreters, which our
languages are not even close enough to understand what I was talking about, I'm just

guessing that all those items on my summary of evidence that you wrote here, could be the
misunderstanding or mistranslation.

Personal Representative: Idon’t have anything else ma’am.
Tribuna) President: Recorder, do you have any questions for the Detainee?

Recorder: No ma’am I don’t.

Tribunal President: Do any Tribunal members have any questions for the Detainee?

ISN# 675
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Tribunal Members’ questions:

Q.

o > o P

You say you have a military L.D. card, were you in the Uzbekistan military?

Yes.

How old are you?

I'm now 27. I was born in 1977 on November the 9™,

Education level?

I graduated from 8™ grade in the middle school. Then I went to Lesay (ph) it’s a

kind of college level school. Idid three years at Lesay (ph). Iturned in my
documents to the college but I had to leave the country at that time.

Q. How long were you in the Uzbek Army or the Uzbek military?

SR S S R

They would assign you to some kind of job and you would work there and 20% of
your salary would go to the military as a donation.

Did you have a particular job in the military? Were you a cook, a soldier, or a
mechanic?

I didn’t actually work where they assigned me. I was trading jobs. It was like
bribing them. You give them money so they don’t bother you.

You said you were jail. Where were you in jail?

In Afghanistan, IMU members actually put me in jail.
Are you having any problems with the translator today?
No no no.

Have you been back to Uzbekistan since 1999?

No.

Do you believe that you are wanted for the policemen’s murder? (Referring to
information stated in Exhibit D-B)

When the representative from Uzbekistan came here, they gave me a summary of

evidence and read me some charges. I was totally shocked hearing those kinds of
things because it never happened.

ISN# 675
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Q. But the Uzbek representative did accuse you of that?

A. Yes.

Tribunal President’s questions;
Q. Tknow in your statement you said that after the U.S. started bombing in

Afghanistan is when you decided to leave? When approximately did you
surrender?

A. It was about four or five days before Ramadan. I’'m not sure about the date but I'm
sure it was right before Ramadan. It was approximately four or five days before.

Q. Were you by yourself or did you surrender with a group?

A. When I came to that place I saw lots of people over there, other people who had
come to surrender.

Q. Other IMU members?

A. Some Pakistani people, I saw one Arab, and one other person who is actually here
at this moment. He speaks Russian.

Q. When you surrendered to them, what did they tell you?

A. They let me go but I was staying with them. They told me not to go far, but to stay
around them.

Q. Did they promise you that they would try to help you get home?

A. They just promise me but they even told me that I could just leave right then if I
wanted to but I didn’t want to go through Tajikistan because I didn’t know that
particular (area) and didn’t know what to do there.

Q. SoT guess the follow on question is how did you end up here in Cuba?

I believe American intelligence somehow found out that there were lots of people
on that side and they came to get us. I believe the date was May 1%,

Tribunal President: I'd like to thank you for participating in this Tribunal today.

Kamalludin Kasibekov, do you have any other thing you would like to tell this Tribunal at
this time?

Detainee: No, that is pretty much it.
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The Tribunal President confirmed with the Personal Representative that he had no
Surther evidence and that the Detainee no previously approved witnesses to present to the
Tribunal.

The Tribunal President explained the remainder of the Tribunal process to the Detainee
and adjourned the open session,

As the open session was being adjourned the Detainee asked the Jollowing question:
Detainee: I have one question.

Tribunal President: Certainly.

Detainee: If the Tribunal determines me as a Non-Enemy Combatant, you said that you
are going to send me back to my homeland but in Uzbekistan as you know I may be jailed

again because of all the false accusations against me. That is not the place for me to go
back to.

Tribunal President: I'll tell you that we don’t make that determination. The only thing that
we consider is whether you are an Enemy Combatant or not and then the Department of
State works to decide where you are actually released to.

AUTHENTICATION

T certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colonel, USA
Tribunal President
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Kanraw cTaTycHE KalTa Kypub TRKHI KeHrAIK
Hlaxcuit Baxunara

Xykymat Baxumaan (27 Oxrabps 2004)

Magsy — Xanrqu cratycHu Kaktta k¥pub saxum Cyn yayH uc60T-TaMDIapHAHT
Kuckaua MasMyHH — KACYIMBEK OB, KoMomumus.

1. 2004 vinn 16-Mions Oninan canananras XapGuit xenrus Gprora genapTMeHT
OYnumu Ga€HAOMacHBHHT Tanabnapura 6nroan ~ Kybanarn I'sauranamo
Kypdaszu Xapbuii Bazacaaa Ymaa6 Konuaran Jymman Kaurquiapra
HUCOaTaH XKARTTH CTATYCHR KaiiTa kypub wmxam Cyamu AMajiapHAR
Vixpo Kamum — TpuGyHau, ymiaG OnRHETaRIapHA JyIIMAH XKAHTIHCH J1e6
SerunanTaHAHY (aHHKTAHTAHAHY) KaliTa KYput YHKHUII YIyH TaliHHIaHTaH,

2. Awmeprxa Kymma Illtatnapy 82 yHRHT ATTHGOKAOIIAAPHTA KAPUIA XAKT KHITaH
TonnGon éxu An Kofina, Ba ynapra Kyiruiras Ky4IApHHET ab30cH OYIran 8Ka
ynapra €pnam Gepramnap, XymmaH xaarauce ae6 xucobnagans. Byssnr nuura
XAHT KUIrawiap Ba ynapra TYrpujaH TYrpy Epaam OepraH XaMMa UHCOHNAD
KHpagy.

3. AKI xyxyMaTh ymna6 OMHHras HHCOHHM AYOIMAH KAHTIHCH AeC OnanHaaH
auuknaras. by aanknam AKIIIERAT KYInnary MabaryMoTAaRr Keaub urKanu Ba
Oy ManrJayMOT ynuiab oauHTaR MHCOHHUHT TomGon Gunan KYIIHATaHARR Ba
AMepuka K¥mma Hlrarnapy Ba yHHEr XOaMANAS ATTHQOKAOMAAPHTa KAPIIK
xapOuit amamuéTiiapia AIITUPOK STTAHUHA KYPCaTamm.

a. Ymurab oymAran mHcon TonuGon 6mian Kymnaaras:

1. Vmnab oymeran mHcon Maii &xu Urons oftmaa 2000 #anga
V36exucronnan, ToxuxncTon OpKam AQFOHUCTORTE eTAb
Kenau,

2. Vmnab onmaran uHcor TOXEKHCTOHIA XapOHii MamiK
TYraTam.

3. Yuna6 osmurar uacon AK—47 Munrary, rpagaTa
y4UMpazerad pakera oTyBuH, Ba IIK mymeméru G¥iivva mamx
OJLITH.

4. Ymra6 onwmran wacon YaGexucronrsmr Ucnommil
Xapakarh 6unan (Tapaduya) Kaur KHH.

5. Va6exucromnmur Memomuit XaparatH Adronucronaa
Tonn6ou 6unan (Tapatduna) kaer Kuiagurad TeppOPACTHK
TAIKAJIOTH.

6. Va6 onunran nucon Kabynna anoxuaa 6up maxc (MHCOR)
Omnan yupamu, Ymnal OMMHTEH MECOH YHTA NACHOPTHHEA
Gepau.
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7. By uncon ¥36exucronmumr Ucnomuit XapakaTHHHHT
6ouumruy,
b. Ymna6 onanras HHCOH KOANMIMMATA KApIIH XapOmif aManmérnapaa
HIOTHPOK JTHH.
1. Ymuta6 onuaran HACOH A$FOEMCTORAS Kyponl Ba YK~—-nopu
6unan xynra oxuAraH.
2. VYmna6 onuHran BHCOR A(FOHHCTOHAA KAHT KHJLIH.

4. Ymab onAHraH ofaM Y3WHH AYIIMAH XAHTIHCH Je6 aHUK/IAHTAHAHHA MYHO3apa
KHIUM YIYE HMKOHEATH 6Ynamy. TpuGyHal, HIITHPOK 3THIIM MyMKKH GYaran
TYBOXJIApHY KE/ITHPHUITa XapaKaT KANagd. Xamaa, yiuiab oMEraH HHECOH
RYIIMaH HKAHIYUCH SMACTHIMHA HCOOT KUIAMHTAH JAMILIADEN KEATHPHINTA
MMKOHHAT Gepazu. Hebor éxn ryBoxnapuy MyMkuH GYran Japaxazia HIOTAPOK
stumuHM Cya PaxGapd Kapop KHnamy.

Kamoliddin Tohirjonovich Kacimbekov’s statement.

In the beginning of August 1999, in Tashkent, my friend Abdurouf, wanted to
borrow my car for a short period of time. I gave it to him and waited for him near the
hospital of Tashkent medical institute. He came vary late around 10-11 at night. He called
me from the car, without getting off. I set in the car and He drove the car for about a half
in hour through the beltway in to vineyard. I was wondering that He didn’t say a word
while driving. Later He told me that my passport, driver’s license and registration (could
be a title) are gone and where He left them. When He was giving a ride to His friends,
who are in inquiry (wanted), police stopped Him and asked for documents. When police
realized that documents are do not belong to Abdurouf, He wanted to repossess the car.
At that moment His friends got scared and they killed the police. My documents were
with that policeman and Abdurof left His friends and came back to me. I had my military
ID with me. Than Abdurouf apologized to me and requested that I'll go with Him to
Kazakstan. Involuntarily I had to leave. In Kazakstan I stayed approximately 1 week.
Than during one day, Abdurouf got the address of some place from His friends and we
left with Him towards that address. We came back to Tashkent, went to the South Station
and left to Yangier by bus. From there we went to Leninobod, city in Tajikistan and then
to Dushanbe city by taxi. Than by minivan we travel to Tajik opposition and met with the
IMU representative. After one day we travel to Hoyit by a hitch hiking truck. I came to
Hoyit. There, another person took my military ID and asked me several questions about
myself. Then He took only me to the place in Hoyit, which previously belong to some
auto shop and was surrounded by wall. People of all kind off ages were there and they
were also newcomers. I stayed at that place 1 week. During that week I received training
on the AK-47 rifle and shoot 10 bullets for practice only. I also saw grenade launcher and
PK gun machine there, but we didn’t have training on them. Afier about 1 week or 10
days, truck came and at nighttime we drove for a 1 or 2 hours and came to Tajikistan
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mountainous area near the border of Kyrgyzstan. After one day with ammunitions we
walked up to the mountains I day and down 1day. And came to the Batkent region of
Kyrgyzstan. If you walk another half a day from that place, you would’ve end up at the
battlefront (for reason to cross to Uzbekistan) of IMU. I didn’t go there. I left behind. I
was having problems with my health. 1 month later I took care of (improved) my health
and went back to Tajikistan again. 1 came to the Lojir village of Tajikistan. At that place
IMU had a hospital. There I was getting treatment for about 7 month or so. Then, truck
came and took us all. On the way other cars, trucks, busses joined us (in month of May)
and we all went (came) to the border of Afghanistan through (via) the city Kulob of
Tajikistan. Then Tajik government and Russian army by helicopter and ship transported
us to Afghanistan. Then on our trucks again we came to city Kunduz, Afghanistan. We
stayed 1 day there and than left to city Masar-E-Sharif. After staying in Masar-E-Sharif
for about 1week, me and 5-6 other people were transported to city Kabul by airplane. In
Kabul they placed me to work at auto shop on Vazir Akbarhon street or region. That auto
shop belongs to IMU and after working there for some period of time I've been appoint
to drive the IMU’s ambulance. In the year of 2001, because I've missed my home and my
parents, I went to the leader of IMU and ask permition to go home and also for my
military ID and money. After the third time, still not getting result, I borrowed
approximately $80 from my friends and runaway, because anyone who decides to live
that place for good will be jailed. While riding a minivan taxi from Kabul through Masar-
E-Sharif in order to get to Uzbekistan, I’ve been captured and jailed for 6 month by
people from IMU between Kabul and Masar-E-Sharif. I've been released on September
16" 2001 with agreement that I will help in a battle. I came to the front line in Dashti
Archi district of Kunduz city and was helping with all kind of household work for about a
month or so. In 2001 US bombarded those places and because of lots of dead bodies they
gave me AK-47 weapon. IMU retreat front line. I didn’t follow them. I went to the US
Alliance commander Abdul Mumin in Dashti Archi’s Mulia Quli village and turn in my
weapon. There were no bullets shot from my weapon.

P.S. Because of time, months and days might not be very accurate.
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Summarized Sworn Detainee Statement
Before the Tribunal could begin, the Detainee stated the following:
Detainee: Is it time for someone to loosen my handcuffs a little bit?

Tribunal President: We have spoken to the guards, and the handcuffs are per the SOP, so
they will remain as they are.

Detainee: It’s OK to be tied up, but they are amazingly tight and making marks on my
arm.

Tribunal President: Try moving them down your wrist a little bit, that would probably
help.

Detainee: It hurts a lot.

At this time, the Tribunal President paused the Tribunal briefly to allow the guards to
loosen the handcuffs for the Detainee.

The Tribunal Members and Personal Representative were sworn in by the Recorder.
The Tribunal President then advised the Tribunal of a change in Reporters, and stated
that the Reporter had previously been sworn.

The Tribunal President read the Hearing Instructions to the Detainee and confirmed
that he understood the process. The Tribunal President then asked the Detainee if he
had any questions about the Tribunal process.

Detainee: Do I have permission to say something?

Tribunal President: Yes.

Detainee: I am very sick, and I am a person of the desert. If I have done something not
in accordance with the rules of this court I am sorry; this is the first time I have seen
people of a particular government.

The Personal Representative presented the Detainee Election Form (Exhibit D-A) to
the Tribunal,

The Unclassified Summary of Evidence, Exhibit R-1, as well as Exhibits R-2 and R-3
were presented to the Tribunal by the Recorder. The Unclassified Summary of
Evidence (Exhibit R-1) was then read in full to the Tribunal.

The Tribunal President then addressed the Detainee Election Form (Exhibit D-A).
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The Tribunal President informed the Detainee he could respond to the allegations with
the assistance of his Personal Representative, and asked if he wished to take the
Muslim oath. The Detainee was administered the Muslim oath by the Recorder.

The Personal Representative then presented Exhibits D-B (Detainee written statement),
and Exhibits D-C through D-F to the Tribunal. The Tribunal President paused briefly
to permit Tribunal Members to review Exhibits D-B through D-F.

Tribunal President: (addressing the Detainee) Thank you; we appreciate your written
statement,

Detainee: I'had more to say, but I didn’t have a pen.

Tribunal President: And we’ll allow you an opportunity at this time, with the assistance
of your Personal Representative.

3-1. The Detainee purchased a vehicle for the Taliban with Pakistani rupees.

Detainee: In the name of Allah, I have never bought a car; no one has seen me with a car,
and I don’t have that type of financing or money. I question my own ability to afford my
own life, or run my own house. The whole house and all my assets were taken by the
Taliban. All the people in my village and the governor and people around me know that
my enemies supported by the Taliban confiscated my assets. How could a person that
could not release his assets from the enemy do an operation like this? I did not buy a car
for anyone, I did not have a car, and no one saw me drive a car. The people in my district
know about this fact. Ican present as many witnesses as you want from around my town,
district and province. Nobody has ever seen me driving a car, or even sitting in one; I did
not drive a car at all. Haji Bars Sahib, Mohammad Khan Kaka, and Haji Mohammad
Rahim all are totally aware of the facts and will testify for me that I did not have a car.
All these people I've mentioned are not the people of Taliban and never supported them;
they are believers in the new government. On top of that, not me, and no member of my
family have ever become part of the Taliban or their army; this is a fact. On top of that,
they were not Taliban, but were very involved with the mujahidin during the time of the
Russians.

3-2. The Detainee was with four other Taliban soldiers, who were his security force,
when he purchased the vehicle.

Detainee: As before, I was in no position, and it was not possible in any way to purchase
a car; how is it then possible to have or afford bodyguards? Idid not have a lifestyle such
as this. Every day, I was anxious to make enough money for food for my family at home.
Having bodyguards and a car was not possible. The people I have letters from will
witness and testify to this. IfIhad that many bodyguards, then I should’ve been able to
fight the people who took my assets. Ishould’ve been able to rescue my land.
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3-3. The Detainee was in charge of and gave orders to the four Taliban soldiers, who
were with him when he purchased the vehicle.

Detainee: Again, giving people orders; I was in pain and had difficulties in life, and I
was throwing dust and dirt in my face for being unable to make my living, and then here
we are, I'm giving orders to people? All I wanted to do was try to get my store going so I
can survive and feed my family. Everybody knows I’'m a shopkeeper. It is ironic that
you could be a shopkeeper, and at the same time have enough power in the government
to give people orders.

During a pause, the Personal Representative went on to allegation # 4; however, the
Detainee wished to add more to allegation # 3.

Detainee: Let me talk more about # 3. You have the letters and the evidence of the
people; it shows I had a shop and people I borrowed money from. [ was working hard to
find a way to pay all those loans meaning I'm not very capable of commanding people
and buying cars. The people I’ve received letters from aren’t just anybody; they are some
of the most respected people in the village; all of these people are very well-known; they
are saying I had so many problems and had so many people after me for money, and my
shop may be destroyed; this is who I am. Everybody in my town was aware of the
situation and that hopefully, since we had Americans coming, our living conditions
would be enhanced. We hoped it would make our lives better, and we didn’t know they
were after shopkeepers. We have been doomed people, with so many poor people and so
many problems.

3-4. The Detainee was wearing a “Poge” turban during the vehicle purchase.

Detainee: This is a commeon piece or headdress or custom for everyday wear. Muslims
and non-Muslims all wear turbans there. You can see Sieks and Pashtuns everywhere
have their turbans on. It has been inherited by our fathers and elders. The Pashtu people
will never put their turbans on the ground; it is a part of our heritage and custom. Even
on CNN and radio stations talk about people wearing these turbans, and they will never
give them up. According to customs, my father and my village I wear a turban; it was not
a special type of turban; it was a part of the custom of that area just like the ones my
father and grandfather wore. If I had wore any other turban in my area different than
what my family wore, then I would look odd, and people would say, ‘look at this guy;
does he know what he’s wearing, or what?’ I was not wearing any special kind of turban;
when [ was in my shop in Kondoz, I would sometimes wear a hat. When I was caught by
Dostum’s followers, I had a hat on. Sometimes I wore a hat, and sometimes I wore a
turban; they all wear turbans over there and they know what kinds of turbans we were
wearing and can witness to this.

3-5. The detainee traveled to Yerghanat, Afghanistan, with a large number of Pashtuns
and Taliban soldiers to surrender to General Dostum’s forces, and was then held a
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Mazar-e-Sharif for approximately forty days before being turned over to the United
States,

Detainee: It was not Mazar-e-Sharif, it was Shebergan. I was in my shop in Kondoz,
doing my everyday thing, when the Americans started bombing. They were also
dropping leaflets and telling on the radio they were coming, saying their fight was not
with the public. It was only against the Taliban and al Qaida. I felt good at that time
when [ read these leaflets, because we wouldn’t be threatened by the Americans. I was
thinking about getting back home, and I was happy the roads would be open, and I could
go home without paying a huge fare. There would be security within our place. What
happened was Fahim’s people blocked the roads, except for the Tajik and Farsi people;
General Fahim’s people were pinpointing Pashtuns and taking them out of cars, taking
their money and started beating them up. It's very obvious and everyone has seen this.
When making a trip between Kondoz and Kalat, you must go through Kabul, and this
area belongs to Tajik people. All of the Pashtu speaking merchants from all the areas got
together. People were telling us that us merchants should get together and get out of here
as soon as you can, because Fahim’s people might hurt you. Got to Yerghanak and you
will see American forces, and the people from the Red Cross. If we went there, we were
told that they would give us fares and take us to our homes. We started our journey with
all these other shopkeepers towards Yerghanak; when we got close, we ran into Dostum’s
people blocking the way and they stopped us. I told them about the Americans and the
Red Cross and asked them to take us to them for transporting us. They told us when we
see you Pashtun people, we will tie you up and beat you up. They did as promised, and a
lot of Pashtun people in Afghanistan got beaten up. When we got there, they tied us up,
and we stayed there for a night without food or water. I think they buried about 50
people alive into the ground. They kept on shouting and screaming, and they kept putting
dirt on them. When we spent the night, we were hungry and thirsty, and the next
morning, they threw us in cars. After a while, we got somewhere, and someone said we
were in Mazar-e-Sharif. There were some huge semi-trucks, like U-hauls, and the cars
we were in were put behind these containers, and they put us in one-by-one into these
trucks. About 200-300 people were thrown in these trucks, and they closed the doors or
gates, We did not see any light, and there was no air in it. Due to lack of air, a lot of
people died there; I fainted somehow. There was a time when we came to Shebergan;
they dropped us off in front of that province's jail. We were in bad shape, and they left
the dead behind. You must’ve heard of these rumors of people being taken into these
containers, and a lot of them were killed. When we were in Yerghanak before
Shebergan, I saw Taliban had gotten away because they bribed these people. We were
imprisoned in Shebergan; they were small rooms with a lot of people, and we were sitting
on the dirt. There was no food or water or anything. The Red Cross people had come
there, but no one would listen to them. The Red Cross people asked Dostum’s people to
feed us, but they said they wouldn’t. Those were dark nights for us, Among all of this
hardship, we managed to stay there between 40-45 nights, and we were finally handed to
the Americans. I was thinking that ] know that Americans will not harm anybody, and
will be nice to us. I had really believed in this situation, that ] know, if I see Americans,
that they will believe what happened to me. I'm telling the members of the Tribunal that

ISN# 357
Enclosure (3)
Page 4 of 10
UNCLASSIFIED//FOUO 00334¢




UNCLASSIFIED//FOUO

this was a real court, and I wish I could say more to show you what happened to us. The
only thing I can think of that all of this would have to be a result of a misunderstanding,
because I don’t believe Americans would do this to anyone. Talways heard that
Americans don’t brutalize people. I’'m amazed and shocked I’ve been put in this cage for
three years, and no one has listened to us so far. I will say one more thing. Please, [ am
Mot capable of performing because I am a very sick man; there is some damage in my
eyes, and I have nothing to hide from you. I am just a shopkeeper; please, take care of
me. In order to prove this, I have letters, I’ve been sworn, and everything you want I will
prove to you that it is a fact.

p IR cative Ouesti Detai

Q: What city was your store in?
A: Kondoz.
Q: What city did your family live in?

A: It says in the letters that was in Afghanistan, the Province of Zabol, in Kalat, the
capital.

Q: Why did you have a store in Kondoz if your family was in Kalat? How far away is
it?

A: That’s a very good question. Afghanistan is my country, and wherever there is
business, we go there and do business. In Kalat, the Province of Zabol, there were a lot
of natural disasters; drought had caused people to not have a lot of money to buy things.
In the north, things were a little better, and people had shops there. Even the delegation
from Afghanistan had been asked that question, and when they referred to the day I
opened the store, they agreed on the day I registered that things were not good in Kalat.

Q: How far apart was Kalat and Kondoz, and how did you travel?

A: There were cars that would carry up to 18 people; when there were wars, it could take
up to three nights, The main or asphalt road was blocked, so we had to take side roads.

Q: How often did you make it home to see your family?

A: Whenever I accumulated enough money in Kondoz for my family to live on, I would
then go back; most of the time, it was once a year.

Q: When was the last time you were in Kalat?

A: We don’t write dates, but the last time I had stayed less than a year in Kondoz before
I was captured.
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Q: Can you give me a month in relation to Ramadan or a holiday?

A: It was during the Ead (ph), or towards the end of Ramadan; we have two Eads; it may
have been during haaj, or during the great Ead after the Ramadan.

Q: Which year?
We don’t write dates, but it was about 10 months prior to my capture.
How many shopkeepers surrendered with you in Yerghanak?

I don’t know the number exactly.

e » R Z

What percentage of them were civilian versus Taliban soldiers?

A: There were a lot of people, and I don’t know; I could not recognize who was or

wasn’t Taliban. I know the people who were selling tobacco and all that were among us
from Kondoz.

Tribunal Member Ouestions o Detai

Q: How long had you owned the house in Kalat?
A: The house the enemies took?

Q: Actually, that was my next question; tell me about the house the Taliban took, and
where you were before you lived in Kalat.

A: The Taliban did not capture anything; they did not capture a house from us. We had
enemies that had taken our assets that were supported by the Taliban, If they didn’t have -
the support of the Taliban, they couldn’t have taken it from us.

Q: Is that the property that’s in Kalat?

A: Yes; in the little village I had the house, they had taken it away. It’s a well-known
situation, and if you asked the governor of Kalat today, he’d tell you the same thing, The
land was inherited by us, but there were two different tribes; the Nasseran (ph) and the

Shemoziz (ph). They, the Shemoziz, took it, and you could inquire about that today, if
you want.

Q: You indicated you could not tell if someone was Taliban; could you tell if you saw a
Taliban soldier?
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A: No, when I was in Kondoz it was not common to see a Taliban soldier; I didn’t know
them. If there was a disaster, people don’t stand and say who are you, they just run away,

Q: What did you sell in your store?
A: Candy, tea, and soap and all small retail stuff,
Q: Can you tell if your customers are Taliban?

A: When I sell stuff, I don’t ask who they were; 1 don’t ask my customers who they are.
I would sell things to Muslims, atheists, Hindu’s I don’t care, I was just selling my stuff.

Q: That was my next question; were all or most your customers Pashtuns?

A: There were Farsi speaking, Sieks and Uzbeks, but mostly Pashtuns. Even the Sieks
have shops there, too.

Q: What language do you speak?

A: Pashtu,

Q: Can you understand Uzbek or Farsi at all?

A: No, I donot. The Uzbek language is more difficult than English.

Q: You said about 200-300 shopkeepers with you going to Yerghanak; do you see any of
those people here?

A: [ cannot even recognize my own face; how could I recognize anybody else?

Q: Is there anything that happened where you were singled out among the shopkeepers?
Do you know of anything that cause them to separate you from them?

A: I was pever alone.
Q: Did you injure your eye after you were captured?

A: It was prior to my capture; at least 6, 7 or 8 years ago. Again, we don’t count years,
but it’s maybe about 8 years.

Q: How do the different tribes identify each other? How do you know if someone is in
your tribe?

A: You always recognize people from your own town; the cousin from your mother or
father’s side, or people from your town.
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Q: Are tribes small in number?

A: There were more than 50 families in my village.

Q: So they wore nothing distinctive? There is nothing they would wear that would
separate them by what they wore? Do they wear certain color turbans or distinctive

clothing? How would you know if they were from your tribe?

A: Most of the people in my village would wear one type of clothing and turbans. It was
like a tribal custom for everyone to wear the same thing.

Q: Have you ever had any military training, or owned any weapons?
A: Noj; no training and no weapons. We only had knives for cutting potatoes and onions.

Q: Have you been in Afghanistan all your life? Have you ever traveled outside
Afghanistan?

A: T'was born there, and have spent all of my life there.

Q: In reference to # 2 where they talk about four other people; are you aware of who
these people might be?

A: That never happened, and I was never with those people. I'm ready to prove it.

Tribunal President Ouestions fo Detai

Q: If'you had enemies that took your property, why would you be willing to leave your
family and work in Kondoz?

A: Our enemies are not there to kill. They attacked, but I was trying to get back to get
my stuff, but I never did. They just took my house and my assets.

Q: In my experience it’s usual that a [ot of Afghan people can’t read and write; how is it
you were fortunate enough to be able to write?

A: If one is given quality parenthood, they will always tell you to not tell lies, and do
their best to tell you A, B and C and don’t do bad things, and teach you writing at home.

Q: So you’re saying your parents taught you to read and write?

A: Most of it [ learned in my village; some at home, and some ovér here to keep up with
my work whenever I had a pen.
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Q: Other than the training your parents gave you, you had no formal education?

A: Inever went to school; everything I learned was in my village. There were no
schools there anyway.

Q: During the time the Russians were there, did you also participate in the fighting
against them?

A: 1 was very little at that time. I’'m just 28 years old now; I was too young. 1 was just
hopeful that my village would have schools there now, but now I’m here.

Q: The letters indicate the shop in Kondoz had been destroyed; do you know how that
happened? :

A: Ithink my store is destroyed, and my guess is my parents love me so much, they are
hiding something from me; they’re saying that to not make me worry. My guess is that
the store is gone.

Q: At this time, is there anything else you'd like to tell us?
A: Yes, I sure do. Thank you so much for listening to me. I just want to tell you that
I’ve lost everything in my life. I don’t have my shop anymore; I don’t have my home

anymore, and please do something to expedite my situation, Idon’t want to be in prison
any more.

The Tribunal President then queried the Tribunal Members and Personal
Representative to confirm there was no additional evidence or Witnesses to present at
this time; the Detainee then interrupted with the Jollowing:

Detainee: What is the result of the polygraph?

Tribunal President: (addressing the Detainee) The polygraph your Personal
Representative presented to us?

Detainee: I think it says I was telling the truth.
Tribunal President: Yes; it indicated that there was no deception.
Detainee: Tam telling you that everything Ive said is all true.

The Tribunal President then explained the remainder of the Tribunal process to the
Detainee, and adjourned the open session.

ISN# 357
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In the name of Allah

1) I'myself was never a driver, nor ever drove a car in my life, or ever owned one. Not an
adult nor a child or anyone else has ever seen me driving a car. All my life in the district
and in the province or in Afghanistan, nobody would testify this, that I ever had a car. [
never had such a relationship with anyone who could provide me a car. All the people of
the region, the tribe, the district and the village are witness to this. I was always alone
getting around and was doing hard labor & surviving. Haji Bars Sahib, who is the head of
the whole tribe and region and everyone knows him, and also the Imam of he Tatak
Mosque and Shair Mohammad Khan, Daulat Khan, Mohammad Khan Kaka (uncle), Atta
Mohammad, Haji Mohammad Rahim (who is 2 popular merchant in Kalat Province), all
of the above and also much more people are witness to this, and moreover other people
who I have not mentioned their names are ready (willing to) to testify that I never owned
a car or had any security guards or even been with Taliban.

So how could I ever receive a car from them? My enemies who were supported by the
government confiscated my house, my land. Everything I owned they had taken away.

All the Kalat province people are absolutely aware of this that other people (strangers)
had taken our land. The governor of Kalat province and other people of the government
of Zabul province of Afghanistan know and are witness to that our assets (land) were in
the hands of others. Haji Barras, Haji Abdul Bari, Abdul Hannan, Haji Mannan, Mirza
Khan Haji, Shair Mohammad and Mohammad Rahim and other people as well. [ have
also received a letter from home that Haji Barras had made a trip to Kabul concerning our
land. A delegation has told me that an inquiry about our land might begin soon. An
American Secret Service Unit was also present there and have mentioned that a Pashto
translator has heard about the situation and has told your representative that he has also
heard about it and has also said that an American representative will contact he governor
of Kalat province so (God willing) he would do something about it.

T had a store in Kunduz province and I was staying there. It was a retail store, People of
Kunduz and the other shopkeepers have seen my store and know about it. Also the people
of my village and the people of my district and some people of the Bazaar (market) in
Kalat know about my store and will testify and are my witness. People like Haji
Mohammad Rahim a storekeeper in Kalat bazaar, Haji Barras, Agha Jan, Tatak, Aziz
Khan, Atta Mohammad, Haider, Atta-ur-Rahman, Nizamuddin, Daulat Khan, Sardar
Mohammad, Shair Mchammad, Haji Essamuddin, Haji Saifuddin, Haji Abdul Mannan,
Abdul Ghaffar, Abdul Khaliq, Allauddin, all these people are my witness and will testify
for me. And I have received a letter from them through Red Cross. I still have them.
There is information about my store in these letters.

First letter: The store in Kunduz is destroyed, three of your borrowers have come to the
Sheen Kai district and have paid half of their loan and will be given to you when you
return (God willing). Haji Barras has gone to Kabul concerning our land.
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The above Letter sent by: Aziz Khan Kaka, Mohammad Khan, Nizemuddin, Atta-ur-
Rahman, Habib-ur-Rahman, Haji Barras, Haji Mohammad Rahim

2™ L etter: Your store in Kunduz is functioning and doing business, don’t worry.
(from Haji Barras, Agha Jan) all of them are witness to my store.

3" Letter; Don’t worry about the store in Kunduz, it is safe.
(Letter from Sardar Mohammad, Atta Mohammad and Said Akbar).

4™ Letter: As you asked about your store and your loans, we paid some of them and
some are still outstanding. We told your lenders the rest will be paid by yourself.
(Letter from mother Sharifah, Mohammad Khan, Aziz Khan Kaka, Mohammad Khan,
Nizamuddin, Atta-ur-Rahman, Habib-ur-Rahman, Haji Barras, Haji Mohammad Rahim
and Tatak.

There are more letters that verify that my store in Kunduz and I am a shopkeeper.

American holds all these letters as well. All of the names I have mentioned and some
more in the village and in the district or witness to this matter. They know about my
store. Therefore the judges should decide about my release ASAP and do not keep me
any longer and do not keep me in prison any longer because this is a very clear situation
and it is proven that [ am a shopkeeper and was thrown in jail by mistake.

2: Turban: Wearing a Turban (Langotai) is a common custom in Afghanistan, the
Muslim, Sikhs and non-Muslims and for all men this is a tribal matter. Every
region has its own custom. In the province of Helmund, Urzagan, Zabul people
wear Black and white Turban and in some areas they wear just a hat, and so in my
area and among my tribe people wear turban but I did not wear any special kind.
My villagers know this situation. Abdul Mannan, Shair Mohammad, Tatak,
Mohammad Khan, Atta-ur-Rahman, Daulat Khan, Nizamuddin these people are
all my witness to the matter and they live in my village. But in my store [ used to
wear just a hat. Dostum handed me over to Americans when 1 had a haton nota
turban. This is clear and true that I did not wear a special turban. If I did do that
then people would know it. There were acts of violence in America against the
people who were wearing turbans; this is a Pashtun peoples’ tradition.

1 was in my store when Americans were dropping bombs in Afghanistan. They were
also dropping leaflets indicating that they do not want to harm or bother general public.
And your radio stations were also saying that your fight is not against the public only
against Talibans, And you were saying that you are rebuilding Afghanistan, and that’s
why I was sitting calmly in my store and minding my own business, I was thinking that
all the local roads would be open and I would be able to go home without any difficulties.
And I will be paying less fare to get home and I will get there sooner as well. But later
General Fahim blocked all the roads and was collecting money from ordinary Pashtun
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people and throwing them in jail. When General Fahim’s Tajik people were coming to
Kunduz province, the Pashtun storeowners and other shopkeepers were told that you poor
shopkeepers of Kalat and Kandhar leave this place because Fahim’s Tajik people will
cause you losses and may kill you as well, The Red Cross workers and other Americans
were standing in Sargang (name of a place) and they were sending the shopkeepers and
the other poor people to their homes and were also paying the fare and were helping them
too. When I came to Sargang General Dostum’s Uzbek people were standing there and
took all of our money and clothes and handcuffed me. I told them to send me home but
they said where ever we see any Pashtun people or their shops so we take everything they
have and would not let them go and I was handcuffed. There were other shopkeepers who
were handcuffed as well. We spent the day and night over there, there was no food and
water. Some Talibans got away by bribing Dostum’s Uzbek people and then they threw
lots of people in cars and buried some people alive. I was watching them myself that
were screaming and Dostum’s followers were dumping dirt on them and they were
transferring some from these large cars into containers (train wagon types) and people
were thinking, “now they are in Mizar-e-sharif”. When they threw all of these people in
those wagons that had lack of air and the gates were shut down tightly. And eventually
they were taken out of the wagon trucks in Sheberghan province in front of a prison while
many people had already been dead, you might have heard about this act of brutality on
radio. There we were kept for 40 days under sever brutality, hardship and hunger. In the
prison people were talking that a lots of Taliban leaders and others were freed by paying
a lots of money. Then they handed me over to American soldiers and even then I told
them that [ am just a shopkeeper. And I was glad to be in the hands of Americans.
Because I was saying to myself that I am only a shopkeeper and hopefully I will be
released soon. 1 believed that Americans are not cruel and will listen to me and they care
a lot about human rights. All I said are true and I say the truth, and I also have witness.
Even your telegraph machines (media) say the same thing. And they are agreeing with
me and I am honest. So I am hoping and kindly expecting that judges will expedite
deciding about my release and waste no time, because I always believe that the justice
will prevail. So it is only fair that you help me. I am very poor and victim of brutality and
owe a lot of people money. My shop was destroyed and my house is there. I have been in
prison here for the past 3 years and some months and I a saying one more time, I
shouldn’t be in prison any longer. They should give a very quick order of my release. I
had been thinking that American Government might have forgotten about me!

If they did not forget me then at the same time I know they are good people then what is
going on! You should take care of me and help me out. And if I've ever said anything
rude in this tribunal or in front of my representative, please forgive me. Because [ am
very sick and I am person of desert not a city person (meanings I am not a big shot).

I never had any conversation with government official before and you people are very
educated people, please do not let my saying bother you.
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Date Translated: October 16, 2003
Date on Mail: SEPT, 2003
Sender's Name: AZIZ KHAN

Addressee: ABDULRAHMAN

Address: SHINGER VILLAGE OF HAJI BARISH
City/Zip code: ZABAL, AFGHANISTAN
Language: FARSI

Family: Yes

In the Name of Allah the Compassionate the Merciful

Text:

¢ jow'ﬁﬁf‘d'f ull

Lots of greetings from here Aziz Khan te-$tmartf's Mom, Muhammad Khan, uncle Nizamudeen,
Attaurahman, Habibrabman, Haji Barish, Tatak, Haji Muhammad Rahim, and Abdurahman
greetings! .

Out here thanks God we are all fine and hoping you all are fine as well. Received your letters and
let-findowt-that every thing is alright at home and don't worry be patience God is merciful and
powerful and God is with those who's being patience. Also you asked about the loan

Debt and store if they ask has paid out what ever left I'll be paying it

Linguist Comments:
Used Farsi and Pushtu.
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Summarized Sworn Detainee Statement — 26 October 2004

Personal Representative advises the Tribunal that he would like to review each of the
points on the Unclassified Summary. Personal Representative will read each statement
and read the Detainee 's response to each point. The Detainee will elaborate after each
response.

o 3(a)(1) - The Detainee traveled to from Saudi Arabia to Afghanistan via Syria
prior to 11 September 2001.

Detainee: That is correct.

¢ 3(a)(2) - The Detainee was identified as having trained in mountain tactics at the
al Qaida training facililty in Al Farougq.

Detainee: Not true. This is not true. Idid not go to Afghanistan for the purpose to fight.
I went to do charity work. How can the statement say that “he was identified”? Maybe
in the translation it was “admitted.” How can you say “identified”? If you have previous
interrogation session recordings, you can verify whether or not I said something like that.
I swore to tell the truth and that is the truth. I did not go there for training.

Personal Representative: I would like to add something from notes I took regarding
3(a)(2) at previous meetings with the Detainee. The Detainee stated that someone
mistakenly implicated him as being at al Farouq. As stated and reflected on the Witness
Relevancy request, the Detainee stated that someone was mistaken about him being there,
was maybe lying about him being there, or was maybe tortured and made the accusation
against him. The Detainee was adamant about meeting the individual that may have
made these statements against him.

Detainee: A small correction. I asked for him to come to the Tribunal and be a witness,
whether or not he would see me here.

Personal Representative: That is correct. The Detainee asked that the individual that
made the accusation be present at this Tribunal. The Detainee wanted this person to see
his face, so he could let everyone know that it was not the Detainee that was at Al
Faroug, because the Detainee was not there.

Detainee: Just to tell the truth whether he saw me or not. |

Personal Representative: The Detainee told me that an interrogator showed a picture of
him to another detainee. The interrogator told the Detainee that another detainee
identified him from the picture as being at Al Faroug.

ISN# 157

Enclosure (3)

. Page 1 of 11
UNCLASSIFIED/FOUO

003365




UNCLASSIFIED//FOUO

Detainee: Iam a detainee here myself. I don’t know if this is true or not. 1don’t know if
he said that or not. 1 don’t know if he is detained here or if this is a lie from the
interrogator.

Personal Representative: I looked into the Detainee’s request to call this possible
witness. The request was made to the President and it was determined that the person
was not reasonably available.

Detainee: Not reasonably available? Is this person here?

Personal Representative: I made the request to the President, and the President tells me if
the requested individuals are available or not.

Detainee: I am asking that if this person is available, to please bring him here.

Tribunal President: We don’t know if he is available or not. We don’t know his name.

Unless, you can provide the name to us, then we cannot determine whether he is here or
not or reasonably available.

Detainee: Idon’t know the name. This is from the interrogators. If you don’t know his
name and you don’t know if he is available, this should be taken into consideration that
the second point is not true.

Tribunal President; Your statement will be taken into consideration that this is not true.
All of the information presented to us will be considered.

¢ 3(a)(3) — The Detainee has given conflicting statements on the nature of his
involvement with the Al Birr Foundation, his stated reason for travel to
Afghanistan.

o 3(a)(4) — The Detainee has given conflicting statements on the basic details of his
family life in Saudi Arabia,

Personal Representative on behalf of the Detainee: The response applies to both item (3)
and (4). During my interview with him, the Detainee asked to see the evidence to show
where conflicting statements were made. The Detainee told me that the reason he went to
Afghanistan and his involvement with the Al Birr Foundation was to do good deeds and
fill an emptiness in his life.

Detainee: Do you mean my spare time?

Personal Representative on behalf of the Detainee: The detainee said a lot of things' were
-going on in his life, with his job and family, The Detainee wanted to go and do
something good.

ISN #157
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Detainee: I think that is what I said.

Personal Representative on behalf of the Detainee: The Detainee said that he told
interrogators every personal detail about his life, his family and four children. The
Detainee has talked over and over with interrogators. Some of the conflicting statements
could be small details. It is possible that translations were not done propetly. The

Detainee has from the beginning tried to be honest and has told interrogators everything.
Is there any thing you would like to add?

Detainee; No.

¢ 3(a)(5) - The Detainee was apprehended by Pakistani forces while attempting to
cross the border from Afghanistan, without documentation.

Personal Representative: Would you like to explain the circumstances of getting into
Pakistan?

Detainee: Please go ahead.

Personal Representative on behalf of Detainee: As it reads on item (5), “Pakistani
forces,” the Detainee stated it was actually the Pakistani police.

Detainee: Yes, that is true.

Personal Representative on behalf of Detainee: As reflected in the Detainee’s statement,
which will be read when we complete the actual points, item (5) states that the Detainee
was “apprehended.” The Detainee said he was going to turn himself into the Pakistani
police.

Detainee: That is what I said. As soon as I got to the police, they said I do not have the
official paperwork.

Personal Representative on behalf of the Detainee: As a point of clarification, it reads on
the Unclassified Summary of Evidence, “apprehended by Pakistani forces while
attempting to cross the border,”

Detainee: That is not true, I was already in Pakistan. It was the Pakistani police.

Personal Representative: That is what the Detainee wanted to present to the Tribunal,
that the item should be clarified. The Detainee went to the Pakistani police and when he
got there, they cuffed and arrested him. The Detainee also stated that a member of the
Pakistani police placed his hand on the Detainee's shoulder and said that he would bring
a good price. i :

Detainee: That is what happened.

ISN# 157
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Personal Representative: Are there are any other points you would like to add?

Detainee: No, the points are done.

Personal Representative: The Detainee would like to read his statement, which will clarify
many of the points in the evidence.

Detainee: Can we return to the points for a moment? I asked for the conflicting statements
in items (3) and (4) to be presented to me. You said it might have been minor details and that
is the reason why they said it was conflicting statements.

Personal Representative: It could have been anything in the Detainee’s record, whether it
was minor or major statements.

Tribunal President: Ineed clarification. Saed, were you the one that said there could be
minor conflicts or discrepancies?

Detainee: No. After reviewing the file, the Personal Representative said maybe there were
just minor statements or minor details,

Tribunal President: That is what I needed to understand, It was not actually your statement
that was being read. It was [the Personal Representative’s] comments.

Personal Representative: [ don’t remember the exact thing. We could probably hear the
recording later.

Detainee: My answers?
Tribunal President: No, what was read by the Personal Representative.

Detainee: No, these are my responses. But these are just words, thinking, trying to come up
with an explanation between him and me, We met many times, maybe five times, and it was
between the two of us.

Tribunal President; Does that conclude your statement?

Detainee: It is true that some of them have small details. For example, the interrogators
would ask me about the nature of my work. Different situations and work would go through
my mind, such as working in the traffic department. This would come to me at the time,

so I would tell the interrogator. Maybe after a month or two, another interrogator would

ask me about my work. Another picture would come to my mind; maybe not the same, but it
would still be the truth. For example, another job of mine was to open and close doors

for people in cars. This was another picture that came to mind at one time, but it is still

the truth. So maybe the conflicting statements were something like that. I never hid
anything from them, even personal family issues like the reason for my wife and I getting
divorced. Inever hid anything from them. I told them everything, the tiniest details, the
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reason why I got divorced, I told them everything. This is the truth, by God. Idid not
lie. Itold them the truth about everything.

Tribunal President: Is there anything else you would like to present to us, or does that
conclude your statement?

The Personal Representative has no questions for the detainee, but notes for the record
that he has met with the detainee four or five times, and that what the detainee 10ld the
Personal Representative during those meetings is the same as what the detainee has told
the Tribunal. The Recorder indicates he has no questions for the detainee. Before the
Tribunal asks the detainee any questions, the detainee is given the opportunity to read his
written statement to the Tribunal. The detainee reads his statement, as follows:

Detainee: When I retired from my job, I had obtained approximately 100,000 Riyals.
That was money I earned for the period of time | worked with the police. Afterwards, I
wanted to work as a merchant buying and selling used cars. I wanted to do this because
of the difficulty of military jobs.

Translator: Military can mean army or police. In this case he means police.

The Translator asks if she should fix the translation mistakes as the statement is read.
The Tribunal President advises that the Translator should translate exactly what the
Detainee says. The Personal Representative states that after the statement is read, he
will submit an update to the translated version as Exhibit D-b. The Personal
Representative had reviewed the 18 May statement (Exhibit R-3) with the Detainee.
When the translations were done, the Detainee identified and requested updates.

The Detainee states if there is a mistake in the translation, it can be pointed out while
reading. The Tribunal President clarifies with the Detainee that what he is reading is
being recorded; therefore we will have exactly what he is saying right now. That is why
the translator is to translate what the Detainee is reading now.

Detainee: Ihad free time in my life, so I wanted to participate in charity work. The idea
of traveling came to me after I met a person by the name of Hassan. He proposed to me
the idea of helping him distribute help to the poor and the needy. So I welcomed the
idea. Iasked Sheik Abdul Aziz Al Sheik, and Sheik Aleehidan, about this idea. They
encouraged me to do this charity work. Then I obtained a passport from the city of
Mecca. Itraveled from the city of Jedda to Damascus in Syria, and from Syria to Iran. I
met Hassan, who had gone before me. 1met him there. We stayed there for a month or
two months, 1 don’t remember exactly. We would buy things like clothes, oil and dates.
We would buy these things and then distribute them inside Afghanistan. After that, we
‘entered Herat, and we stayed there for two months. Then we entered the towns and
villages inside Afghanistan. We would pass buy some of the cities and buy goods, then
distribute them in the villages until we got to the border of Pakistan. Then we agreed to
buy goods from Pakistan and distribute them in Afghanistan. This happened until the
assault on America occurred. I heard this on the radio in Afghanistan. After that, [ heard
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that American was going to strike back, and it would start & war with Afghanistan. We
left Afghanistan and stayed in Pakistan, We started the distribution in Pakistan. We
passed by several towns and villages until we arrived in Peshawar. That was over a -
period of a month. I don’t remember exactly the time. We would buy goods in
Peshawar, and then distribute them to villages near the Afghani/Pakistani border. When
we realized that this was starting to take a lot of money and little money and goods were
left, we split at that time so that I could go to distribute in one village and he could go to
another and do the same. So that we could get done quickly and we could go back to
Saudi Arabia. I entered one of the villages and went to a small mosque. I placed all my
personal belongings in that mosque. I spent the night there and woke up in the morning.
I started distributing the relief goods to the villagers. When I returned, I found that all of
my belongings had been stolen from the mosque. 1 wanted to return to Peshawar, so I got
in a car and got on the main road and then got into another car. When I reached a
checkpoint with the Pakistani Police, they got me out of the car, handcuffed me, and took
me to jail. There they turned me over to the American government. And that is the story.

The Personal Representative notes that the Recorder’s translated version of the
Detainee’s written statement was previously submitted as Exhibit R-3. The Detainee
states that there were mistakes in the translations in that copy. The Personal
Representative tells the Detainee that changes were made to the translated copy that was
read to the Detainee. The Personal Representative asks to review with the Tribunal
President. The Tribunal President asks the Detainee if the corrections were spoken when
he read his statement to the Tribunal. The Detainee states he did include the corrections
in his comments. The Tribunal President asks if both copies will be submitted: the
correct and incorrect translated version. The Personal Representative advises the
Tribunal that the English copy was translated to the Detainee, during which translation
the Detainee made corrections and the Personal Representative documented on the
English copy. The Personal Representative would like to submit it as Exhibit D-b.

The Detainee states that if one word is mistranslated, it can change the meaning of the
whole sentence or the whole story. This happened with the Detainee and the Personal
Representative previously. The Detainee tells of an incident when he told the Personal
Representative that he went to a place near Peshawar. However, the transiator said the
Detainee was going to the shower, instead of Peshawar. So the story ended with the
Personal Representative stating that the Detainee was naked when he was inside his
house. The whole story changed just because of one word. The Personal Representative
asks the Tribunal to take such things into consideration because the Personal
Representative reviews the previous sessions with the detainee and he did document that
the Detainee was apprehended by Pakistani police while getting ready for a shower. He
was not dressed when the police arrived which would explain why he had no papers on
him. During the follow-up interview, the notes of the previous session were reviewed,
and that is how we found out it was Peshawar he was going to. The changes are
reflected in the session notes. The Detainee states the mistake would not have been
Sound if it were not for the Personal Representative’s intelligence and attention to detail,
The Tribunal President advises the Detainee that it is very important that he understands
his corrected statement as he read it is on record. The Detainee thanks the Tribunal.
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Questions by the Tribunal Members

Q2R 2 L

»Q

>R 2R

>R 2R

A= S S €%

When you began to travel, did you get your passport stamped with visas for the
different countries?
Of course. When I went from Saudi Arabia to Syria, I have the exit visa.

Did you find your passport or did you see it again after the mosque?
No, I never found it.

While you were traveling around doing charity work, that was all for Al Birr?
Keep in mind that I was never officially doing work for the Al Birr charity
organization. I was just offering help. Iknew this organization was helping and
so I was helping.

Did Hassan officially work for Al Birr?

Before 1 answer this question, I would like to present a note about Hassan. I told
the interrogators and the Personal Representative previously about this. There is a
person I know. His name it Hassan Al Nashri in Mecca. This is not the same
Hassan that was with me. There may be a likeness in names, but that is one
person and this is another.

Hassan that was with you worked for Al Birr?
That is what I thought, but ’m not positive.

Did you ever see Al Birr doing anything other than charity work?
From what I know, the organization did charity work. I never saw the building or
the organization. ] heard it was a good organization.

When you were passing out goods, were you ever near al Farouq?
I don’t know where al Farougq is in the first place.

When you were in the Saudi military as a policeman, did you receive weapons
training?
I trained, but I don’t remember what exactly the weapon was.

‘When you purchased the goods to distribute to the poor, how much would you
purchase?

Just a small supply. Then we would go to another place to buy more. We were
afraid we would buy too much and then it would go bad.

‘What were you buying?
Food, dates and oil, rice sometimes.
How would you distribute it?
In the village.
ISN# 157
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But how would you get it to the village?
Normally, with a car or pickup.

You had a pickup that the two of you used?
Yes, but we would not drive. We would rent a car and driver.

Is that what you were doing in Pakistan also?

In Pakistan, we would take some of the things to the villages on mules or
donkeys.

How did you split up if you had the goods? How did you split up with Hassan
and go one way, and you go the other?

We split the goods. He went one place and I went to another. He would buy
goods in one place and I would buy in another until we were done.

How did you transport the goods once you were done?
As for me, ] had to pick up with a driver.

And Hassan?
He also took a car and driver.

How long did you plan on staying in Afghanistan?
1 did not have a clear idea. I did not know how long I was going to stay, just long
enough to finish our work. But I did not intend on staying there for a long time.

How long were you in Pakistan before you surrendered?
I don’t remember, some months.

Some months?
A few months.

Where did you stay when you were in Afghanistan?
I would stay in a mosque in each village.

When you were in Pakistan, where did you stay?
Same thing, our hotel was the mosque.

Did you have to pay to stay in the mosque?
No, the advantage was that it was free,

Who were you with when you surrendered?
Myself,

Why did you feel like you had to surrender?
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I did not have my passport, it was stolen. I knew the safest thing to do was go to
the embassy.

Was there bombing going on while you were in Afghanistan?
There was no bombing.

Did the bombing start after you left Afghanistan, while you were in Pakistan?
I don’t know when the bombing started. I do know that when 1 heard about the
American invasion, I lef.

You left before the bombing started?

I don’t know if it started or not. I know that I left when I heard it was going to
start. 1don’t know when it started.

I just wanted to understand that you were not fleeing the bombing. You just left
because you thought there was going to be bombing.

Yes.

I just want to clarify one thing about the witness request for your mother. You
wanted to have your mother testify, but you wanted to call her directly. That
request was denied. You were told the government had to make the call and then
you decided not to call, is that correct?

Do you want to answer that question (Personal Representative)?

Personal Representative: At the initial interview, the Detainee requested his mother

because she could testify for his reasons for going to Afghanistan. I told the
Detainee that it is up to the Tribuneal President to approve or disapprove all
witness, but I would make the request for him. I made the request to the Tribunal
President and it was approved. During the follow-up interview, I explained to the
Detainee his request was approved. The Detainee was concerned that his mother
was elderly, and instead of the government making the request to get the
statement from his mother in Saudi Arabia, the Detainee wanted to be allowed to
make a phone call to her. I told the Detainee that I did not know if it will be
approved, but the request will be made. The request was denied that he make the
phone call. Upon meeting with the detainee again and discussing whether or not
to have the government get a witness statement, the Detainee decided to stop the
process and not try to get a witness statement.

Detainee: True.

Tribunal President: Did you understand that your mother could have made a wntten

statement and submitted it to the Tribunal?
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Detainee: When I went back to my room, ] understood.

Tribunal President: What did you understand?

Detainee: I understood that my mother could write a statement.

Tribunal President: You just chose not to continue with the written request?

Detainee: I changed my request because I thought that the police in Saudi Arabia would
take her, interrogate her, and take her to the police station. I told the Personal
Representative that | know the Saudi government is strict. I was afraid the Saudi
government would take my mother to the station, and asked her questions about
me. That is why I changed my request.

Tribuna] President: Saed, do you have anything else you would like to add?
Detainee to the Personal Representative: Before I talk, do you have anything?

Personal Representative: I do, again, going through my notes of the several sessions that
we’ve had.

The Detainee requests to take some points so he does not Jorget them. The Tribunal
President indicates the Personal Representative can take notes for the detainee, and thar
the Tribunal can take a brief recess to permit the detainee and Personal Representative
to prepare the notes.

The Personal Representative asks to read the last point the Detainee wants him to
address before the notes. There were two key points the Detainee and Personal
Representative agreed to present to the Tribunal. One point was that the Detainee went
fo Afghanistan prior to September 11" and the Sauds government recognized the Taliban
government at that time. The Detainee also wanted to convey that he has been an
extremely good camp detainee. He does not support extreme Muslims and on four or five
occasions, the Detainee has found on the ground in the camp sharp metal, a nail and pen.
The Detainee immediately picked them up and turned them over to military police.

The Tribunal President states that a brief recess will be taken to allow the Detainee to
write down some notes.

Recess taken at 1450, 26 October 2004.
Tribunal resumes at 1504.

Tribunal President: Saed, I understand you would like to present some additional
comments to us.

Detainee: Yes. If you permit?
ISN# 157
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Tribunal President: Please go ahead.

Detainee: Interrogators have placed some things in my file that are not mine. The first
was a picture of Pakistani currency, watch, calculator and other things like that. I told
them the things were not mine. Also, there is a letter in my file. I saw it myself. By
coincidence, there was a test to record my voice. They did not have anything for me to
read in order to get a recording of my voice. The recording was 20 minutes. I told them
to give me a book and I will read it for that amount of time. They did not have a book, so
I told them to give me a letter from my file. They gave me a letter and when I looked at
it, I discovered that it was not mine. Itold them this does not have anything to do with
me. They returned it and they gave me a different letter. That was my story. Also, when
Saudi representatives came here, they asked me if | knew anyone in Yemen and if I sent a
fetter to Yemen. Itold them no, I don’t know anyone in Yemen. These are the notes in
regards to the file that I wanted to address. I would like to say that ] know America was
attacked wrongly, and it is your right to do what is right for you from the people who
attacked you. That is your right; I am not saying anything about that. I am also hoping
that you look at things in a humanitarian point of view to some of the people that might
be innocent here. 1swear I do not agree with the attacks that occurred in America. I did
not have any part in the attacks that happened in America. I did not leave my country to
fight against America or to do any wrong towards America. When you look at my case,
please lock at it in a humanitarian way. This is what I am asking the Tribunal for.

Tribunal President: Thank you. Does that conclude your statement?

Detainee: Yes.

AUTHENTICATION

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colonel, U.S. Army
Tribunal President
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18May 2004
Detainee wrote the following statement:

When | retired my job | obtained approximately one hundred thousand riyals.
Retirement money that | earned for the period of time |. worked with the police.
Afterwards, | wanted to work as a merchant, buying and selling cars (used). |
wanted to do this because of the difficulty in the Army jobs. So then | obtained
free time and | wanted to participate in charity work. | alse obtained the idea of
traveling as well. Then | met a person by the name of Hassan and he wanted to
help with distributing some help to the poor as well. | wanted to do the same and
so | asked Sheikh Abdul Aziz ((Al Sheik) and Sheikh Aleehidan Abdul ((Aziz))
about that topic. They both encouraged me to do the charity work. | obtained a
passport in Mecca, SA and traveled to Jeddah, SA. After Jeddah | traveled to
Damascus, Syria and afterwards to Iran and | met Hassan there. Hassan had
stayed there one to two months before | arrived, | do not remember the specifics.
We used to buy merchandises like clothes, wheat, and oil. We wouid distribute
everything we bought to the poor in Afghanistan. After that we entered He rat, z.al
Afghanistan and stayed there for two months. Then we passed by some towns in
Afghanistan looking to buy some goods and distribute to the villages. We arrived
the border of Afghanistan/Pakistan then we agreed to keep buying goods from
Pakistan and bring them back to distribute in Afghanistan. During this time the
assault of America had occurred. | heard this in the radio in Afghanistan. | also
heard that America was looking to strike back. America would try to get in a war
with Afghanistan. For those reasons we decided to leave Afghanistan. When we
arrived in Pakistan we started the food distribution in several villages and towns
until we arrived in Peshawar, PK. The amount of time | spent | cannot recall but |
spent a period of months. We bought goods in Peshawar and we gave all the
things away in villages near the Afghanistan/Pakistan border. Once we realized
that we did not have enough money to continue distributing food for an additional
amount of time we both decided to go on our separate ways. | went to one village
to give away food and Hassan went to another village. As soon as we were done
distributing the food we were both going to meet back up and return home. |
entered a village and went inside a small mosque. | placed all of my belongings
in the floor and | spent the night. | woke up in the morning and | started '
distributing the relief goods to the villagers. When | returned to the mosque all of
my belongings were missing along with some additional relief goods. | wanted to
return to Peshawar and so | decided to take a car from the road. When | reached
the police station they arrested me. They handcuff me took me to jail and gave
me away to the Americans. : .

Detainees Signature

! ¥ N X \ '~ AL’ "‘r F—-Xhibit_L‘;
N\ e < 4 &4
"_ J\\ S\(.. VO DS PC\K«\ 'Z) Ve

Page / 'of 2, 3 37{; @




W, 57 . o - OO/ 12
- AsAM ’ Vansats neg ® V2

g,ud/l.uf, L/Judl,/.mﬁ\%g//l‘udu M&Lw&‘w?‘.o_\_; _:Og/ L’,@M\M
¢ Wa/u‘/ucwt,a,mou z,g\;s.\es,m,,l,ﬂu:a.é_,qs z (f#el
_)Ls\wb\”\C»wﬂfM& &Lw.,c)m”h_,c«o—t.—-e)\duy vt d VY

C;m.wj\ ban v I N\wau%j}\
5 I ;gMuAMG%ZJJJ Vel Eds Ganlae o SN G- NI
BN ISPvINS S 2\4,5_/0 Vrdnt ) ) oLy Cor s
a’/ﬁ“{%ﬂ/‘“’/w—-" Y “WM_,%_AJ\J L)u_‘t-ﬁ-gf)a_&.,
U,.EJJ) N\_f‘\(,!g\.,__,—-’m_;d Vo Lmsie s ly S o (S R L
;/-Mjb/‘__)mﬂ//)fz—'/ %—Jﬁﬁ*dcwmﬁwv (PUSERS P
NL_ﬂia.\g»_, b mmc o, /W,de” WAL o 2 L g
'A’/‘}\f_fe KN)NL/V\:.»\QP‘ (J‘Lé.){,vﬂ/ L/-\Mla_s.,u_,s‘-@ (\W.:(,)"'J_»&
L;-ﬂ—;“t‘whh_/b//fﬁ Ci Ok G ‘J’_f'-)\vy/‘/,}-'} VAJ‘-\_/"é.uujb___J
C}"CW‘J{,NWU—NCK‘JJ \,_/'MZ;“&\UMN*UL‘ﬁ*'
,,ww,,_e_(,vt,_,ﬂu,:ob,gah\,.u\d__;we_)saw, LUJ.»\(,{:_>M_;_,
: Loeiss ~ L‘-——"(‘Z“'ML—Q eﬁr’«_fv\a:\z:(/,p¢¢w,¢bfe)‘wluﬁ\
I //L_/w’dv!W/ﬂ'b\dﬂxﬂroﬂb&f/f}'z/ﬂbb N‘Aa—«/’;’ 0—9(‘_,
| \V//JZ:M '/)*’u_fl_____' s rw QCJE.-«'J"/{’_)ﬂ’fl &UaJJ)
t‘wfo dwdxe,u,\,w,u,gﬂm (rﬂ»‘)fwu\ﬁn&:ﬁg//)\uﬂ\”
JKHW 6-(@%&5._- e, L9 % Lé’)’ Ao, Sy éé)}icﬁ:‘pu ¥
Bl g \/“2‘7045—-——- < i, &R "-’,33 NS w««-b)J Ce 2y U —
y\fwﬁ.:.,.c,u'\...s o’ s Glg ez 10, Gt Zi Uy o\
/j\-——'-*'&!)fl ‘L///L M\'wa/_e.xu@‘jiﬂ‘ 4_,,.;.9_,.//-4 !lf;..vf_. v % JR3
e g @c\ﬂ/‘/ﬂ,yww}ew,’wﬁ CXGW.»LMV{,J
\ CA UWUWV)NMC\(/M U/_,cd_,,/,\/\ J'__,\s(,s::..uu

| '2;,/27‘ ‘2“’»*’ | /’“""‘*7—/\\ #?&jé‘)

wwelats. ety

ne—Boge—Z o L 3377 : @

EXHIGIT £3

,'4'6—




UNCLASSIFIED/FOUO

Summarized Sworn Detainee Statement

When asked by the Tribunal President if the detainee understood the CSRT process,
the Detainee answered, “Yes.”

When asked by the Tribunal President if the detainee had any questions concerning
the Tribunal process, the Detainee answered, “No.”

When the Tribunal President stated he was referencing the Detainee Election form the
detainee asked:

Detainee: What does the Detainee Election form mean?

Tribunal President: This is the comment sheet that the Personal Representative has filled
out and it identifies that you wish to participate in this Tribunal. It also indicates that you
have made no witness request and by you participating in this Tribunal would like to
make an oral statement. Does that answer your question?

Detainee: Yes,

Tribunal President: You may now present any information or evidence you have to this
Tribunal and you have the assistance of your Personal Representative in doing so. Do
you want to present information to this Tribunal?

Detainee: Yes, my information is with the Personal Representative.
The Detainee chose to take an oath and was administered the Muslim oath.
Tribunal President: With the assistance of your Personal Representative you may begin.

Personal Representative: Iam going to read each accusation against him and his
response. He may decide to add more to that.

3.a. (The detainee is associated with forces engaged in hostilities with the United States
or its coalition partners.)

This is not true. Iam not associated with Al-Qaida. I have the evidence. If I were an
enemy combatant, I would not have bought a round trip airline ticket.

Detainee: When you are done with this point I would like to add something.

Personal Representative: The only reason for my original statements is because I was
tortured when I was captured. | was tortured in Kandahar, Kabul, and Bagram by
interrogators.
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Detainee: I also did not carry any weapons. I did not go to any place that there was
fighting and I did not participate in any fighting against the coalition.

Personal Representative: In Kabul, an Afghani interrogator beat me and told me that they
would kill me if 1 didn’t talk. They shot and killed someone in front of me and said they
would do the same to me if I didn’t cooperate. I was also beaten by Iraqi and Egyptian
interrogators who were asking me questions and translating to the Afghani interrogator.

Before I was sent to Bagram, the interrogator told me that they would kill me if I didn’t
talk or send me back to the Afghanis if I changed my story. Iwas then transferred to
Bagram where an America soldier put a gun in my face and threatened to kill me. This
soldier threw me to the ground, dragged me by my legs, injured my foot and hit me, I
have a scar on my foot to prove it. The interrogator was present at the time. Then they
pulled a weapon on me and threatened me. They placed a thin hood covering my head
and I was kneeling down at their mercy.

Whatever I said was because I was being tortured and threatened. I told this to the Red
Cross in Afghanistan,

Detainee: When I was being beaten by the soldier the interrogator was saying the law
was execution. :

Personal Representative: I was then transferred to Kandahar. In Kandahar, they took all
my clothes and the American soldiers hit me and kept me tied up in the rain for three
hours. My hands and feet were tied so tight that I couldn’t move my hands for a month
and [ couldn’t move my feet for two weeks. One soldier kicked me in my knee and
wounded me. Ihave a scar to prove it. I told this to the doctor and he was visiting me at

" night and gave me shots to sleep. I told the Red Cross what was happening to my body
and mind. Before I was transferred to Cuba, the barber hit me in the scalp and made me
bleed. I probably have a scar there but 1 can’t see it because it is covered with hair. Also,
before I went to the interrogator tent, a male and female soldier hit me.

I'was then transferred to Cuba. When I got off the airplane, the soldiers hit us. They had
us shackled and had our eyes covered. They took off my clothes by the shower. The Red
Cross asked them about my head wound. In the first month of detention in Cuba, the
soldiers would hit me before bringing me to the interrogator.

Because of the torture I received when I was originally captured, I had to admit to things

I didn’t do. I said the same thing in Bagram so I would not be sent back to the Afghani
who would have killed me.

There was a group of people from my country that visited me here. I told them some of
the things and events then the soldiers hit me. This was about a month after I was
brought here.
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At that time, I asked the interrogator for a psychologist and was refused. I told the

interrogators that I tried to commit suicide twice. Fortunately, other detainees convinced
me that I should not.

After that I met with four American interrogators and told them whatever I said in Kabul,
Bagram, and Kandahar was false and that I only said those things because I was being
tortured and threatened to be killed.

Some of the interrogators here put pressure on me such as withholding medication and by
withholding letters from my family. The letters that I did receive were all marked out so
I couldn’t read them. Some interrogators were hard and some were soft. So the
interrogators could keep their jobs, they tried to force me to admit things and not get to
the real truth.

Detainee: There is something I would like to add. This is only a small part of the torture
that we were subjected to. The whole time in Bagram, seven to nine days, my hands and
feet were bound. They would also make us stay up and not get any sleep.

Personal Representative:

3.a.1. (The detainee, a Saudi Arabian citizen, voluntarily traveled from Riyadh, Saudi
Arabia to Afghanistan via Dubai, UAE and Karachi, Pakistan, in August 2001.)

This is true but I went with a friend. I was a mechanical engineering student with three
years completed and two years to go and had one month off of school during break. I
watched a lot of Hollywood movies and wanted to learn how to use pistols as a hobby.
Since there was no place to learn how to use a weapon in my country unless you are a
soldier, my friend suggested that we go to Afghanistan during the school break and learn.
I had tried to apply to a military college but was not accepted because I was under
weight.

I 'was an engineering student but it is everyone’s right to learn how to use a pistol to
defend themselves. In my country, there are a lot of robberies where bandits stop you in
the middle of the road and rob you of all your money, possessions, and car. So I wanted
to learn how to defend myself. As I said, I am a mechanical engineering student and just
want to go home and complete my studies. It is a good job to be an engineer.

3.a.2. (The detainee received weapons training at the Al-Farouq training camp.)
Not true. Inever went to the Al-Farouq training camp. I said this because of pressure the

Afghani’s put on me. I never went to this camp. After I was in Afghanistan for about
two weeks, September 11" happened.
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